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CHARLES F. URSCHEL - VICTIM

EIDNAPING

U v ooion,

Minnesota, in 1933, is presently residing in Ventura,

Calif. SAM FRED FREDERICK, presently residing Mpls.,
he |

Minn,, was located and reinterviewed; however
entered hosiital 11/3/59 for operation, —

First Hennepin State Bank, Mpls., located
First Nationa a inneapolls, . Anthony

alls fice, Mpls., located and reinterviewed.
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DETAILS
At Minneapolis, Minnesota

Western Union Tele
. » Minnesota, advised S
on October 30, ‘1959, tha
who retired at Minneapol1is,

and wh somewhere in

: y 1, ’ o _is belie
i i He advised has a daughter,
who_lived at Mound, Minnesota,
elepnon | ’
At Mound, Minnesota . ... . e ;k‘l L5]t:«

Mound, Minnesota, telephone

was telephonically contacted by SA
and she advised that her :ﬁﬁtherb

is
innesota,

This docament contolas neither recommendations nor conclusions of any kind. It is the property of the FBl, and Is @ loan to your agency,
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.c0py of a handwritten Western Union communication sent 't

" Los Angeles Office on November 2,

At Minneapolls, Hinnesota-

.. _on November 2, 1959, SA's m
andmconducted various 1nquiries whlc

..--Tresu - ocation of the three additional witnesse
~whose interviews appear hereinafter,
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=7 ¥ "Government Exhibit 83 which was a photostat

R, G. SHANNON and signed "GEORGE" was forwarded to the
1959, with the request

that Office locate and interview
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HEL Kidnaping Case in Oklahoma

'iCity; Cklahoma, in 1933, ' He stated that his present

occupation 18 that of a "junkie" in that he has a
truck and he buys junk whenever he can and picks it
up and transports it in a truck which hg owns,

FREDERICK advised that from his recollection in
1933 he was working for the Wolk Transfer Company in
Minneapolis as a helper or anything you wanted to call
it as he stated if they did not work he received no pay,
80 he would do anything for them. He stated that as he
recalled it was in the SBummer of 1933 and not in the
winter, that he was sitting in what they called their snack
room wwaiting orders to do any type of work. He recalled
that a BARNEY RERNAN came into the office of the Wolk
Transfer Company in Minneapolis which was then located _
-at Becond and Washington Avenue North, He stated he
paid no attention to "BARNEY" but noted that "BARNEY"
talked or had a conversation with CHARLES WOLK; that
after talking together for a few minutes, WOLK said to
BARNEY and him, FREDERICK, "Take SAMMY," and WOLK referred
to him, At this time, CHARLES WOLK told him to go to
the Hennepin State Bank in Minneapolis and get a check.
FREDERICK statéd following orders from his boss, CHARLES
WOLK, he walked outside to a car and noted that CLIFFORD

. BKELLY was sitting in the car, and he stated he snd BARNEY
- then got into the same car with SEELLY; that one of them

-

-3 -

Interview with —____SAM PRED FREDERICK F:l.#’_,p_m._-)__g_;__

on _11/3/59 ot Minneapolis, Minnesota Date dictated 111 /4/59

4
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‘ﬂ__g_*.~gcﬁitheImSKILL¥ Qr BARNEY drove him to the Hennepin State- ;. .- _

.Bank .thén located on Washington and Hennepin in"~ Hlnneapolis. T
- -——--- -FREDERICK stated he does.not recall for sure which one ot “__“J*‘
- +-the two men gave him the money with which to get a .-
- ‘cheek, but he stated the'noney was in cash and he did S
not remember the amount as he-stated ‘he did not count it. BT

..

. .‘4

-- R O a— C e e -
s

: At this time, FREDERICK was asked whether the
money amounted to several hundred dollars or to several
thousand dollars and answered this question by stating

. 1t was his recollection that the amount was around $1,700
;or $1,800;. .*ur»b\‘ - ~u~;

e 44'*..1

EDERICK further advised‘that

. .HJ,ng. - n
S T m‘vho was commonly known as
F - ng the bank he told

e wanted a
.*=..- -cashier's check and gave him the cash,

He also stated . .
“‘either BARNEY or SKFLLY gave him 50¢ to pay for the T

- cashier's check d he stated when he handed the 50¢ to
s e remarked that _he ‘thought -4 as supposed
. € more an DERICK stated he told that

was all the mon ey had given him. F RICK stated
n smuch -as and .others at the bank knew him,
sai was all right and they accepted the 50¢

e charge and gave him the cashier's check, However,
he stated he could not recall the name of the person
the check was made out to. He stated he then returned
T -to the car where BARNEY- and SKELLY- were -waiting and -gave - -
-one of them the cashier's check. He advised he recalled
that they wanted to give him a ride back to the Wolk
- Transfer Company, but he refused and stated he would just
- as soon walk back which he did.

A FREDERICK further advised he is pretty sure
hewas then living at 725 Girard Avenue North, Minneapolis,
and he recalled that the above incident must have occurred

3 on a ‘Saturday as he stated the following day, which .

;... he recalls definitely was a Sunday, he went to the Wolk :
.~ 7 "Transfer Garage on Dupont Avenue in Minneapolis and hung 2
around for a while. Shortly thereafter aP a
o tenant who rented from Wolk, had some trucks and FREDERICK
o~ - gtated ‘he “went for-a- ride with .When.he returned. -

to the garage, several men were ta ng to CHARLES WOLK

ot '

-4 -
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ety howed~h1n-xhei:_identiiicatinn_sards ) S
' UT'badge which. indicated they .were with the FBI, - He stated I
;he-told-them*at that time vhat—hadltranspiredeon the— e T

o ; S .L e ; K
- oA ~? FREDERICK stated the above 1s a11 he knows or
‘:can recall and he stated after that he received a subpoenh
and went to Oklahoma City on two occasions and testified..
He believed CHARLES WOLK was in court at that time and that
he 1dentified him as being his boss.n'

- - . At that time, FREDERICK was asked whether he gave
- .. ‘the Federal Agents a .signed statement and he stated he
. -:believed he did as he and CHARLES WOLK were in the office

- in St. Paul,,uinnesota, of the Federal men, . N

- -ua.‘

;sﬁﬁ,,gf‘v.&= \.FREDERICK at. that time was exhibited.a copy of
" a two-page typewritten statement dated at St. Paul
.- ... .Minnesota, August 6, 1933, and he stated that the :
‘“""““““‘1n1t1315““8?"-on'the-front page was -his -handwriting, -~ .o L
and also acknowledged his signatures*"SAM FREDERICK" twice
appearing on page two as having been written by him,

P T Smm e s STy e e nl - ——— ————

e R

- ————

FREDERICK was requested to read the above state—
. ment, ‘and he stated he would rather have one of the Agents
i.. . read same to him. Accordingly that statement was read
* - _to him by SA—, This statement is-.as -
Iollows" RS e T e

-“St.vPaul, Minnesota,
August 6, 1933,

IR S e 1 SAM FREDERICK, City of Minneapolis, State -

of Minnesota, do hereby voluntarily make the following :

- statement to Special Agents #and R. C.
COULTER, of the United States ureau of Investigation,

*Department of Justice....

‘~f9 “5:*%= "I am twenty-nine ‘years old -a naturalized
Do o) citizen of the United States. I have been in the employ
e e s o 0f «the Wolk Tramsfer Company, 203 Washington Avenue

R i e ER T TP L AP }
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Korth, Hinneapolis, Hinnesota, for more than two
‘~_4h__years.inwthe,capacitx_ni,helper_and,driyer._,I went

g ' to the Wolk Transfer’ Garage, -612 DuPont Avenue North -=’”T“
St arriving about 7:00 A,M., ‘August.5,-1933,. .1I. . _W_;ﬂ
-1 .ot clméned up a ‘truck.and ‘took it to the offive, arriving A
~about 7:30 A M, .- “After getting to the office, I worked
B <" on the truck some'more,'{inishing at or about 9:00- - - ooEERR
"7t L AJM, "1 sat around in the warehouse, in the rear ‘of - - e
T the office, until about 11:00 A,M, About 11:00 A.M.
.. .. . CHARLIE WOLK calléd me to the sidewalk, in front _
. - of the office,! He told me to get in this car, ‘There o
: S . was a car parked at the curb on Washington Street,
headed South, The car appeared to be either a
Chevrolet, or possibly a Pontiac, In either case,
4t was a coach and pretty new, light ¢10th seat covers,
I am sure. The body of the car was a dark brown or

: maroon colored, . There were two men in the car, and
}.?.before Irgot in, one_ of them got 1n the back seat.
L "I Judge the driver was about six feet tall
e —medi-medium complected; ~dark-hair ;-wearing a-white- cap. o e n
He looked to be mbout thirty years old and slender built,
He would weigh about one hundred-fifty or sixty pounds,
.= -+ -opr eyen_more than that. He was wearing a light,
possibly cream colored shirt, without tie, and dark
trousers, He smoked a cigar. He looked like he had
been in his clothes for several hours, and may have had
. about a day's growth of beard, the color of which.

;5?5";1 cannot state. I can-give mo further description-—- '-m—f% -
of him, This man may be what you call medium light ‘ '
complected " . ,

" The other man who got on the back seat appeared
to be about thirty-five years old, about five feet and
eight inchesitall. "He was medium built and slightly
‘husky, dark complected I did not notice the color
of his hair or eyes. These men were just ordinary.
looking fellows, and while I do not know their -
nationality, I do know they were mot Jewish, They :

. were probably just ordinary Americans. - The second .~
fellow, above referred to, was wearing a white cap,
light shirt, _open at neck, and dark colored trousers.

gy e
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o *?iﬁ?“Neifﬁerfworé”glasseSfrandnsoafarﬂas_l_noticqqﬂthey had __
“ff—f-g+7fﬁ<;;;no,pyscical defects. - There was no peculiar accent -
s =Y to the driver's voice, I did not hear -the other ... ..
oV fellow talk, = 4 ... 7. T
T il Cheed Fe . L L . ) .,

-3 _npg above.referred to, -1 gbt'intOrthé'éhr with 7=
..~ - these two men, and CHARLIE WOLK said: ‘'Show these
men to the bank" or words to that effect, We were
then headed toward the Hennepin State Bank, Washington
and Hennepin Avenues, Just as we started off, the
driver did not say anything, but thinking he did not
know where the bank was, I said: ‘Straight ahead
. " two blocks.'. The driver stopped at the ¥ashington
- Avenue entrance of the Hennepin State Bank. The o
fellow driving the car told me to get him a Cashier's .
. Check under the name of S. H. PETERS. When we stopped
<“at the bank, the man.in.the rear seat handed me & -
. flat package of bills. and twenty-five cents in -7 T
. ...-.-.. .change, ‘I went in and bought a cashier's check from
61C, 'in ‘the bank, who-Y -only know by. ...
name, - 1 read the check and it was made out to S. H,
PETERS, and the amoung was $1,800.00. After getting
the ckeck I walked back to the sidewalk and stopped.
I was there just a few seconds and a horn sounded.
I looked up and saw it was the same two fellows in
.. .. the car. 1 walked out and banded the check to the
~—.l- - '—- driver,-and he said: . ‘Do _you want to ride back,' I
" gaid 1 would walk, and they drove south on Washington,
and I walked back to the office. oL ..

v] pever saw these men before and have not seen
them since then. I doubt that I could identify these
men if I saw them again, The whole transaction took
place in about ten minutes, There is one thing I
forgot to say. ¥hen we stopped at the bank, the .

. driver turned around and said: ‘BARNEY, give him the
;- money,”* . : ' . _

T R L.

'_‘l"w‘ -t

“ " .. " w/s/’SAM FREDERICK L.S.

~

§ . - :
R A ¢ %ereby certify that I furnished the above

details, and that T have carefully read same, - .
initialing the first page, and that the information
contained above is correct.

-7 - ’
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"/S/ SAM FREDERICK L.S.

"Witnessed;
/S/ 203-P,0, BLdg. A
Special Agent, United States
ureau o nvestigation.

R. C, COULTER, Special Agent, United States
Bureau of Investigation.,"

After the statement was read, FREDERICK stated
that it was true and correct at the time he gave it and
tirat later on he told authorities the two men were
BARNEY BERXAN and CLIFFORD SKELLY stating during the
trial in O:lahoma City ARCHIE CARY, a Minneapolis criminal
lawyer, who is now deceasec¢, hzd both CLIFFCED SKELLY anc
BARNEY BFRMAN stabd up cduring the trial ané FRIDIRICK
stated he identified hoth of them as the two men who went
to tiie bank with him,

Al 15TC
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: m First Hennepin State
. . ..Bank, 258 Hennep venue, Ninneapolis, Minnesota, s — e
wmecieec g e o ka1 D-4606, advised 8 'shan, |
. mthﬂ_ his bank is affiliated with the First . .
T UBa Corporation and that be resides at (N ,
advised that in 1833 he was then a - -
teller at the same bank which was then called the Hennepin
State Bank and it was affiliated with the First Bank

Stock Corporation, but the bank was then located on
Washington and Hennepin in Minneapolis.

mexhibited'nn'original telegram dated
August 18, , which he received from the United States

Attorney at Oklahoma City ﬁting him to appear
n

[T I

there on August 23, 1933, advised he testified _ e
twice at Oklahoma City, o efore the Federal Grand Jury,. - =
"and at the trial, = - Co R : ‘

e e S ..Fadvued that from his recollection, around  —-----
the first ugust, 1933 while employed as a teller,
Mr. ADOLPH H. TIMMERMAN, now deceased, was then cashier

of the bank and he passed word on to the tellers that

all tellers should be on the lookout for $20.00 bills drawn

on Qe Federal Reserve Bank in Kansas City, Missouri.

stated, to his recollection, that they were not told
specifically that the bills were ransom but that they had
an idea the money might have been paid in a kidnaping
case, ‘ .

5m‘:s'cmtecx this is his recollection that it
was On a y morning, about 10:00 a.m. around the
first week of August, 1933 that a man named FREDERICK
from the Wolk Transportation Company, Second Avenue
North and Washington Avenue North, Minneapolis, came to

his window and stated he wanted a cashier's check.

stated he recalls -that he made out the cashier's che nd
Inter;riew with _— : File # __ WP 7-8
on ___11/3/59 ot _Minneapolis, Minnesota Date dictated __11/4/58
o v — S o SN | 157C.
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It {s the property of the FB! and is loaned to

your agency; it and (ts contents are not to be distributed outeide your agency.
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1+ s then ‘layed -the money aside in a
.. from ggejmaq-named:FREDﬁﬂicxi“;..

}’ BELN

A L o - f,_.-va_:",'ﬁ'_" T s .-.‘,-,_.'z LSt s ".-,1 S - -.,‘1. -
T ! ”ﬁtated that® to his ‘recollection after

=d>vapother_p;}e.

and called the FBI. . . .

ool piie thiE b B TeCe R

-7 ~

FREDERICK leit bhis cage he separated the $20,00 bills’ e
into a separate pile and he reported the incident to T -
Mr. TIMMERMAN, He stated he believed that the man named
BREDERICK requested an $1,800 cashier's check and he

 pelieved that there were about $1,000 in used $20.00

bills which were Federal Reserve Notes of Kansas City and
which were -the type of bills the -tellers had been asked

.“to be on the lookout for. To his recollection-he.stated

the money was not new but was all used currency and he
separated the $20.00 bi;lgiin one pile andlthewbalance in

LT el <

o : Eététed the other dffic‘:iza'isfbfﬁtl{e "bank and
‘Mr. “TIMME must have later on checked the numbers on -

these bills he received from FREDERICK against -the list,
as he personally did not do so. - stated that he

‘recalls the next day was_a Sunday and that he was not home
that afternoon but upon returning around 5:00 or 6:00 p.m.

. he received a phone call from the FBI. asking him about
 ¢his transaction. He stated he assumed either TIMMERMAN

or some other bank officia; mustuhgve identified the_poney:

-~

o Fstated he, himself, di:d not make 'any""'. .
notes of the numbers of these bills, nor -did he check
them against the list but that he merely laid. them aside

_because they were bills from Kansas .City. He further

stated that he believed there were about $1,000 worth

of these $20.00 bills and that TIMMERMAN had thenm transferred
to the main office of the First National Bank of -Minneapolis
who shipped them to Oklahoma City, Oklahoma. stated
that when he was at Oklahoma City in response to a subpoena
he recalled that someone had accompanied bhim to a bank

"4n Oklahoma City where he got these bills and he stated
_they were later exhibited to him in court and he identified

them HS”having'beenmreceived,frgm\tpghyan pamed FREDERICK.

—was asked whether the first name of FREDERIC!
could have beeéen SAM and his reply was that SAM sounded
familiar and that could have been the first name€, However:
he stated that FREDERICK used to come ‘into the bank now

and then in 1933 for the Wolk Transfer Company, and he

knew him by sight and last name at that time.

-0- AN BIC
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‘_;;;_"“”.National ! !! of Oklahoma City that he contacted to get
e the money from as mentioued above‘i“77~-> e

ey e = ast = - % ..‘,‘, AT » N
S < "’_furi:her stnted he gave FREDERICK one L e
i “of their regular cashier's checks, but he advised he :
.. could not recall the number of the check, the name of
the person to whom the check was made out to, and stated
. he believed that when he went to Oklahoma City on, the two
occasions for the Grand Jury and trial he did not take
alongwith him either the original cashier's check :or
. the register book which would have contained the stub showing
the number and date of the check _the payee, and the
' amount, - B - - ‘ :

B 'Eadvi'zsed that two years ago they cleaned -
, out all o eir old records when they moved from - .
their old bank building and he stated he doubted very. much
-.whether or_not they would still have an original cashier's
check or register book, ~He stated he would make-inquiries....

in an effort to determine if they might still be available.

T Hwés‘ﬁsked'whether ‘or not the. .name S, H, __
PETERS cou ave been the name of the payee on that
cashier's check and his answer was that the name PETERS

did sound familiar now.

T !was also asked whether the date FREDERICK T
: came into € bank could have been August 5, 1933, and o
his reply was that it was around this time as he knew
it was during the first week of August, and he also knew
that the day was a Saturday. However, he stated he could
not recall. the number of the check, . ~-=:-.. . ..

v was.also'asked whether he knew enyone
named -and he stated he did not know anyone
by that name, e was also asked whether he knew anything

about 49 slips of paper'bearigg serial numbers which :
would h been in an envelopt containing the signature
He stated he did not ever recall ‘
- was also asked whether or not he :

1dentified CHARL K or SAM FREDERICK in court-at-——< —_. . . °~
Oklahoma City and he stated he presumed he did but he
could not recall definitely,

“HT AW bic

also‘betieved~that it.was- the.!xrstm*“ Crmea e
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was also asked whether he recaned“"‘::'""
—f--anything about-the .fee.:for..the cashier's check, and he . .
2" 'stated his recollection was that FREDERICK apparently
did not have pthe money ;o pay the; tee or did txot have
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First Hennepin
State Bank, telephonically
it gORtACted SA and .advised that since he ... . -
was interviewe y Agents he caused a search of their
. —--'- -records to be made but was advised that all records ... - -
pertaining to transactions in 1933 have been destroyed,

. "1_:,".' [ { LTt . R X o - L

Interview with _— : File # MP 7-8

on 11/4/59 o Minneapolis, Minnesota Dote dictoted '11/4/59

by Special Agent l A\\ b—IC/

This document contains nefther recommendations nor conclusions of the FBI. It ia the property of the FB! and is loaned to
your agency; it and its contenta are not to I?e distributed outstde your agency.
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National nk o nneapolis, St, Anthony Falls Office, . _ _—
= . ; i M 6681, "‘—f—‘

ational ‘Bank of Iinnenpona. -

.“advised that in 1933 he was
employed as a teller at the same bank in Minneapolis;

that to his recollection their bank at that time apparently
received a 1list or more than one list of ramnsom bills,

and he also believed that the FBI at that time had
personally contacted their office relative to being

on the lookout for $20.00 bills from the Yederal Reserve
Bank in Kansas City, lissouri.

” advised that he recalls that at that

time, 1833, their bank was open until noon on Saturday

and that they then reopened on Saturday nights from

6:00 to 8:00 p.m. He stated that sometime in the early

part of August, 1933 he recalled that a customer of e
their bank named SAM KRONICK came into the bank on that

Saturday night between 6:00 and 8:00 p.m. to make a deposit.

When asked as to whether that date could have
been August 5, 1933 he stated it could have been as he
recalls that in September, 1933 he was at the lake near
Minneapolis when he was contacted by Federal authorities
instructing him to appear in Oklahoma City before a
Federal Grand Jury so he stated this incident had to occur
during the early part of August, 1933.

believed that SAM KRONICK was then
operating a firm or store with a name something like
-»La France,” and he stated it was a cosmetic business

and was located on East Hennepin Avenue near the bank,
#was asked whether the name of this firm could

ave been "De France" Company, and he stated that sounded
more like it but he knew there was. the word "France" in
_the name. - 14 -

Interview with ._- File ¥ —_yp 7.8

on 11/?/59 ot _Minneapolis, MinnesotR Date dictated _11/4/59

by Special Agent and
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m stated he re calls “that ob that spaturday. -
came to hié‘iindowﬁand.made;g_deposit_ S
d that 1nasnu__ch SN -

used $20.001bx11q; ‘He state

‘ _ted to pe .on the lookout-for-uﬁwz_;:_z
Reserve Bank bills he Y. ¢

sit was from such™”

Eansas C
noted that'onerf:the

papk. and being pusy he 1

to one gide.
e checked one: of the numbers against 8

" gAM KRONICK 1eil.
list and,noted nwthe number matched up" 80 he immediately

notified oneé of the officers in
. was CHARLES PALMER who was then’
. vbut he,staﬁed PALMER
: stated he potified 2 supe K} i
his superior officers phoned the FBI as he recall

_ on the following ¥onday morning 2. ' :
'"fide-andﬁtalked to him and that Federal man examined the $500
in :weht?'dollar bills. . s
7 saturday night be persona
..~ ._pills in the $500 deposit,

- were all twenties. He state
% the $20,00 bills S8

a that on that Saturday night he ®
sSAM K CK for the $500,

not recall persona
down the the bills. He stated
man who interviewed him also examined the bills.
was acked whether the $500 in $20.00 bill
om SAM KRONICK was personally_taken by

[ (o) city for the

e had to g9 to
that

‘he credited t
-however,

must have been kept
pank for

Jury h
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; .._ --dls he. recalled definitely o.q _his second trip he had to —'~
o ‘g0 to some bank in Oklahoma City from which he obtained <
D s, the $500. .. He  stated ‘that ba.nk must have been holding the £

LEeo noney for safe keeping. . Rk i SECR ISR S -

' ) . . - . -
. .. et o a o o~

.o t —was asked whe ther he 1dentified anybody i
at the trial, and he stated he identified SAM KRONICK
‘who was then in-the court room as being the man who made

- the deposit, 'He stated he believed KRONICK was not ‘

convicted,

SR MStated that any records which would have
““'been made would now be destroyed as he stated Coee
the only records there would have been were the deposit. . |

. 8lip which SAM KRONICK turned in to make the deposit :

“and then ‘the $500 entry on the ledger slieet of the firm, -
stated he is quite sure that when he went to '

AR rand Jury he also took along with him the deposit

slip and possibly the ledger account gheet. e R

S TT H stated that while on the stand in
Oklahoma City he is sure that they exhibited the $500 _
in $20.00 bills to him and that he identified them,
although he, himself, personally had not recorded the
numbers. He stated he believed someone else at the bank
or the Federal man who interviewed him had actually recorde:
the numbers., stated the last time he saw the" .
~$500 in $20.00 . s was in the court room and he does not
_ know what disposition was made of the money. o

S H further stated he recalls that he and
two other nneapolis bankers went from Minneapolis to

Oklahoma City to testif and he stated one of the ‘
bankers wasm of the First '
Hennepin State Bank, an e other banker was ABEL PETERSON,

‘who at that time was a teller in the main office of the
-First National Bank of Minneapolis. However, he stated
- PETERSON has been deceased for several years. - -

A s e fea o
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’ sumpmer: “GEORGE KELLY BARNES, aka; |
ET AL;
CHARLES F, URSCHEL - VICTIM
KIDNAPING

(00: Oklahoma City)

Reference report of— dated 10/28/59

at Oklahoma City.

Enclosed herewith for the Oklahoma City Office is
a certified copy of the death certificate pertaining to CLARA
FELDMAN, aka. Clara Davis, who died at Tacoma, Washington on
May 2, 1852, ! :
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.~~~ For the information of the Bureau and the Oklaho .
. City Office of the FBI, Mr. URSCHEL advised. that he would like -
" for the U. 8, Attorney's Office in_Oklahoma City to be advised :
that he is not in favor of retrying any of these cases because
he felt it was a waste of the tax payer's money. He said that
he hkhpped the subject could be put back in jail as. a result of
the original trial. . - --
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Tidle: 'GEORGE KELLY BARNES;
ET AL; . . . _
CHARLES F, URSCHEL - VICTIM '

Character: KIDNAPING

Synopsis: Mr. GUS Mr. CHARLES URSCHEL, F
—, and all interviewed regarding
testimony each is able to give covering the kidnaping pay-off.
Testimony which each of these men is able to give 18 set out,
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‘Mr. GUS T :ouxs,m former Special
_Agent, Pederal Bureau of Investigation, retired, advised -
-~ -"-¢hat -he :was -in- Kansas City;- when he received word of the . .. ...
URSCHRL kidnaping and that he arrived in Oklehoma City the
- day after the kidnaping.-‘He stated that he immediately con-
tacted Mrs. URSCHEL and friends of the URSCHEL family regard=-
ing the kidnaping.. The information furnished.by Mr. JONES 18
substantislly identical with his testimony in 1933 with the
following exceptionss - el ~ S
On the evening of August 11, 1933, a&ccording to
Mr. JONBS! recollection, he met the Fort Worth and Dallas
officers at Denton, Texas, and not in Decatur, Texas. Because
it was so late in the day they returned to Fort Worth so that
the officers could get some sleep that night. Mr. JONES does
not recall asking BOSS SHANNON who the man on the cot was.
He cannot recall asking SHANNON if there was &nother man in
the SHANNON house. Mr., JONES recalls someone asking ORA
SHANNON the name of BAILEY but he does not recall asking
that question and he is not sure of the name she gave for =
BAILEY. Mr. JONBS!' memory weas refreshed before he conld
recall that ARMON SHANNON was &sked if he knew BAILEY. Mr.
JONES! recollection is that ARMON was asked that question
when they arrived at the BOSS SHANNON home &and that ARMON
stated the man was &t the house the night before and that he
did not know the identity of BAILEY. Mr. JONBS' recollection
418 that when BAYLIEY was asked who owned the machine gun found. -
in the SHANNON house, BAILEY disclaimed ownership of that gun.
He could not recall BAILEY telling him that the gun had pre-
viously belonged to & man named ANTONE FERRIS, in Kansas City.
Mr. JONES edvised that he does not.recall placing his initials
on the machine gun found at the home but he does know the gun
was kept in custody of the FBI and that
ectually found the gun. Mr. JONES further stated that.he
does not recall the details of statements taken from-BOSS
SHANNON and ORA SHANNON, He did state that it was entirely
possidble and very probable that he, Mr. JONES, witnessed one
.or more statements made by BOSS or ORA SHANNON. He stated
that he could identify the statement if his name appeared

-2 -

Interview with —__QUS_T._JOMES - ' File # _ SA 7-11
on 11/10/59 ot San Antonio, Texas Date dictated __ 11/13/59
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+—+——--—thereon;:—He pointed out, ‘however, that he did not actually -~ "
take the statement himself and only witnessed it. Mr, JONES
: 18 not sertain who identified the room in the SHANNON house - .
< I "in which the expensive clothes were found as being the room =
- ¢ - ~of KATHRYN KELLY but it was his recollection that Mrs, SHANNON ...
: » stated the room was ococupied by GEORGR and KATHRYN KELLY,
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© - fhe "Dear John" letter, @overnment Exhibit No. 18,
wes exhibited to Mr, URSCHELwnd he read it;7He stated that
he has & very clear recollection of this -‘letter and felt that

_ he would be competent :to introduce. the letter in evidence in a

future trisl in this case, Government Exhibit Wo. 44 which

_ includes the seriel numbers of ransom bills teken from the

trousers of HARVEY BAILEY was exhibited to Mr. URSCHEL. M,

. YIRSCHEL informed that at the present time he is unsble to

P o ving checked these serial numbers with one
in the gresence of E. J. DOWD, Mr. URSCHEL stated

e does recall being at the SHANNON farm whén BAILEY
was arpested. He did state that he definitely recalls obtain-
ing his own list of the bills and checking them against the
money found in BAILEY's pants pocket. He advised that he
recalls that & nuiber of the bills were found to have the
pame serifl numbers as the ones the ransom money had, accord-
ing to the 1list of the ransom money he, Mr, URSCHEL, had in

. his possession. Mr. URSCHEL gave information substantially

4dentical with his oxiginal testimony except as listed below:

: ... ..mr. URSCHEL's recollection is that both KELLY and
BATES left the ARMON SHANNON Shack on Tuesday instead of the
following Friday. Mr. URSCHEL stated he could not recall
BATES' returning to the shack.on Friday and leaving later
on.the seme day. He does not recall either KELLY or BATES

being at the shack on Friday before the ransom money was paild.

Mr. URSCHEL could not recall R. @. (BOSS) SHANNON commenting -
as to why "the BOYS" used the phone.when.they contacted people
at the SHANNON ferm. to adviee them they had not mede the con-
‘tact. Mr, URSCHEL stated that he is not sure he could now
identify the cup which he used to drink water snd feels sure

- he could not identify the chain which was used to tie him to

the furniture.. He did state that it was & 28 foot cow chain,

. He cannot now .recfll that he had fresh bread every day and

that R. @. (BOSS) SHANNON told him later that he, SHANNON,
brought the_groceries each night. He d4id state that the
kidnapers end the SHANNONS were . very careful so that no evi-
dence of life could be observed around ARMON SHANNON's shack.,

. They were all afraid that ARMON SHANNON's father-in-law or

=4 -
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‘noth;r-ln-lnw night vilit the lhack 1t they obsaried signa

of 1ife there.. There was . no other substantial wvariation ~,v¥@#?@-

'?'- ‘between inforaation furnished by Ke. URSCHEL and his original
ﬂ_teetimony._; Co .

v -

PR

R HRSOHEL requested that lrs. URSCHEL not be inter-\
viewed regarding this matter in view of the limited testimony
she could give, He stated that he is sure she can still testify

to the facts in this ocase substantially the same &8 her original
testimony.

t
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T - - informed that at the time of
: : the URSC P e was associated with Mr. URSCHEL in
b the management of the Slick Estate ®f which they were both _
2 Zricemei, - o trustees.. _He. stated. that_approximately three or four days :- -~
after the tter was given to him by Mr. JOHN
.- CATIETT, t -he :discussed this .letter -
with his drother, and Mr. GUS JONES, - He .
stated that the lettfer instructed him regarding .the plau.ng
. of an advertisement in the daily newspaper and that the add had .-
to do with a stle of a 160 acressof land. ~The box number:was -
listed in the advertisement and he stated that the next communi-
cation from the kidnepers was received by him at this box.
stated that he could not be positive as.to whether
arrangements to obtain the $200,000 rensom money were made -
after the first or the second note was reeeived but he did

recall that the arrangements to obtain the money was made
through f the First National -
Bank 4in ahoma Yo stated that he is not
definite but his recollection is.that someone from that bank
brought the money to the URSCHEL home at night. He advised
that he arranged to have two suitcases to be prepared when the
N : money was to be delivered to the kidnapers. He ssid that the
PEESRON .first suitcase contained the §$£00,000 in mrey and the d :
suitcase was filled with newspapers and megezines. %
said thet his idea was that if someone other than the kidnapers
contascted Mr. KIRKPATRICK when the pay-off was to be made that
it might be possible to give that person the suitcase with the
ew ers and magagines instead of the one with the money. -
further stated that he recalled when the $73,000
was returned by some Federal officers that he could not recall
the details and does not recall the money was brought
to him, or to Mr. or Mrs. URSCHEL,

C e e Al bic
Interview ur.iﬂf __—__ File # - ': .

on _11/10 ot _San Antonio, TexaE  Date dictated 13/

by Special Agent -

This document contains neither recommendations nor canclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contenta are not to bo distributed outside your agency.

’




. FD-302 (Rev.3-3-89) - - - FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
t A} INTERVIEWREPORT ___ _} ._. ..
Y Date _NOVember 16, 1959

- —-the Yedera
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ldV’.SOd BdU 3Q

~ arrest of HARVEY J. BAILEY at the Shannon Farm mear o

_.° paradise, Texas, in Wise Oounty, in. August of 1933. -

advised that as he recalls, other individuals

cipating in this arrest and present at the farm in

August of 1933 were cial Agent of

the FBI; Wi, 4 and himsdlf

all being Special Agents of the FBI at that time. Also

accompanying these agents,were two detectives from Fort

Worth xas, one of who ught to

and calls
t ere were © ee or four detectives from

the Dallas, Texas, Police Department present at the
. of this arrest, two of these individuals were a
e a Special Agent of the , and

) who also became a Bpecial Agent of
the an h of these individuals are tthought to
be deceased at this time. recalled that there
was a member of the Dallas, xas Police Department from
the Identification Division by the name of Hwho
appeared upon the scene after the arrest in effort to
make pictures and to possibly do some fingerprint work.

He states that there were other individuals present but he
does not recall their names at this time.

Frecalled that the Sheriff of Wise County
was scheduled to participate in this arrest but did not

arrive in time to actually participate in the arrest and
was irt known to have been present at the Shannon Farm.
a e

," .

stated that at the time EARVEY J. BAILEY was arrested
Shannon Farm that the following individuals were
also at the gmx ’

¥r. BR. G. SHANKON, ccamonly referred to as "Boss -

- EHANNON" and his wife, ORA L. SHANNON, and a young daughter,
RUTH ‘SHANEDN, and a daughter of KATHRYN EELLY, whose name
- 7 - i

Fite # __7=11
11/10/59

Interview with

on 1l ?.0 59 at hte dictated

——— E All i
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sty - .. These individuals were present at the farm in addition L
T ko BARVEY §y BAIKEY, TS TN U U Ui 0

S recalls also that the victim, CHARLES - .. '*°
’ panied the arresting officers to the .. . ... .
Shannon Farm when HARVEY J, BAILEY was arrested. . As :
’rocuus, Mr. URSCHEL also accompanied other officers
who went to the faram of ARMON SEHANRON, which was the farm
' commonly referred to as the "hide-out". related -
that as he recalls the arrest and raid a annon Farm, .
Mr. GUS.T. JONES and possibly one or two detectives went '
to the front door of the n farmhouse and ordered the /
occupants to “come out", %canod that the occupants
0% the house did come qut an t Er. JONES asked "BOSS"
SHANNON who the man was on the bed in the back yard and .
- at that time replied "mo body but Mr. BAILEY",
* advigsed that he walked down a net wire fence
y the .side of the house and was about twenty feet from
the bed in the back yard where HARVEY J. BAILEY was asleep,
advised that he held a cocked Winchester rifle
on HARVEY J. BAILEY while Mr. JONES came around the house
‘and walked up to BAILEY's bed and remarked, "HARVEY BAILEY,
wake up", *lt&ted that BAILEY was in the bed wearing
_his "B.V.D. and that his pants were on the bed and that
also in the bed with BAILEY was a .351 Caliber rifle and
& .45 caliber automatic pistol was at the head of the bed
along with an extra drum of ﬁliber ammunition -holding

e R

IS N T
PR NN

f£1fty rounds of ammunition. recalled that BAILEY

was asked whether or not the pants on the bed were his
- pants and he identified them as being his. The trousers

were searched after BAILEY was placed under arrest and

- after he was handcuffed and at that time, they were found
to contain some $1200.00 of which approximately $750.00
was later identified as part of the ransom money in this
case and the other money was thought to have been part -
-0f the proceeds of a bank robbery committed by BAILEY.

recalled that HARVEY J.. BAILEY's automobile was

parked near the back gate of the Bhannon farmhouse and the
keys were in the ignition and the front door of the auto-
mobile was open. m advised. that after the arrest _
" of BAILEY, he went in SHARNON farmhouse and there
found a Thompson Sub-machine gun lying on a trunk in one
of the back bedrooms. He recalled that Mrs. SHANNON had

All biC
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“"'“‘*“""’been Besn to ‘take" t‘nnt‘zro- ‘one 62 ‘the beds nnd throv R ““‘

it over the trunk and this attracted his attention and . .
" "he thereafter found the Thoapson Sub-machine gun. He R
stated that he also recalls that he found & .45 Caliber -~ "~
tutonat!.c pistol under a uttreu of one of the beds 4n ... -
;' the back part of the house. ecalled that BAILEY .
chmed at the time this Thonm b-machine gun was -

found that it was his, BAILEY's, property, but that later
investigation revealed that i1t had been bought by KATHRYN

KELLY at a pawn shop in Fort ¥orth xas, for the use of
her husband, GEORGE KELLY.

advises that he o
recalled giving the machine .possibly the .45 caliber
automatic pistol to either Mr. GUS JONES or possibly to -
Nr. BLAKE, Bpecial ﬁnt in Charge of the ¥BI office in

Dallas, Texas, also recalls that in the Shannon
farmhouse, he fo pair of overalls and a "jumper"

with the "Redhawk"™ trade mark in them and that in the - - - .
Jumper of these items, he found a snuff brush and that

. the sleeves were rolled up which led him to believe that

this junper had been worn by Mrs, SHANNON. He states that
he also recalls that there was six or seven dollars in

. change or coins in the flour bin in the Bhannon farmhouse

and that no one in the ‘house would claim this money.

and speci.a ent looked for & c

-and a typewriter a ON farm several duys -
after the arrest -of HABVEY J. BAILEY and that as he recalls
they did f£ind the 'chain which he described as a cow chain
and the exact disposition of these 1tems is not recaned by

at this ti.ne.
T mnkevise recalls that there were several
8ilk dress poseibly a fur coat in a closet in the
- Shannon farmhouse and that also at the Shannon farmhouse

j

' in a garage be the house there -were some large wooden

boxes. states that he has heard that the machine
whic ound at the Shannon farm was later given to

“of the Fort Worth, Texas Police Department.

recalls that at the time of the arrest
that a zipper-type bag containing numerous

-9 - _A\l blC
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— tounds of .45 caliber anunitton vas tound 1.n the houaa.

- -b-An b camd At mtes Pt AT e

- b7%nF adviced that he did not o to the . - .
: ‘-"'“1" ,_-_~ arm on the day of the arrest ot ARMON T

. * SHANNON, but that his search with respect to ‘the S
. ARMON SHANNON place took place several days after the
- arrest of HARVEY J. BAILEY and the arrest of ARMON
BHANNON and at that time he was looking for the.
ocow chain snd typevriter reterred to sbove. o

- 10% -



[PV S UYPPIPRIE R S S - . ce i e eiih s e - wes

- ,,_@’_.-._w..‘..,_._-..____A_.‘_.__ - ) T — el

. STAMDARD PORM 0. 84 |

Oﬁice Memo. imdum '“UNITED sr,lEs GOVERNMENT

R \
DIRECTOR, FBI —(7-115)-———-.~-Dm 11/18/59 - -—o

rlf“/ sc, | snmm (7‘-179)

X - t-° -~ QGEORGE KELLé ARNES, aka;
ET AL

CHARLES F, URSCHEL - VICTIM
KIDNAPING

(00 - Oklahoma City)

RE: Report of SATNGNGE 0/28/59. 2t

Oklshoma City.

ollowing investigation was conducted by SA
at Tacoma, Washington,

On 11/5/59, Mr, GEORGE BENTZ, 5215 South 64th Street,
Tacoma, advised he married CLARA FELDMAN in 1948, They lived
together at 6413 South Baltimore in Tacoma until May 1952, at
which time CLARA died of cancer.

In regards to the present location of CLARA's son,
EDWARD GEORGE FELDMAN, BENTZ advised that to the best of his
knowledge, EDWARD is still residing in the vicinity of Medford,
Oregon., He based this on his last contact with EDWARD, approximatel
1950, BENTZ stated EDWARD did not show up for his mother's
funeral. BENTZ further advised that since CLARA!'8 death in
1952, he has had no contact with any of her relatives.

A review of the Seattle Office file in this matter
discloses Portland letter to the Bureau dated 9/22/50, reflecting
results of interview with EDWARD GEORGE FELDMAN on 9/16/50
the time of this interview, FELDMAN was residing on
(no number), Jacksonville, Oregon, mailing address,

His wife Q] and two children resided w m;

ployment is listed as & logger, working for Christean Brothers
in Jacksonville, He stated at the time of interview that he
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plunned to continue to reside in Jacksonville. .

———— maran s bt = _———— i —————e

Seattle at Tacoua, Wakhington is in the process of

obtaining and furnishing to Okiahoma City a certified copy

or the death certiricate pertaining to CLARA FELDMAN

Portland is requested to locate and interview EDWARD

GEORGE FELDMAN in accordance with referenced report, a copy
of which being submitted to Portland .as an enclosure,’

The Bureau has ad@ised that there is to be no:delay
in the covering of any leads of this case,

.-.:'H’-.l P



-t e e . s

' ’ s
W, )
Report Parm * LI [l
- ¥D263 (5-13-8%) - —_ t — } -
S - [ S ‘

e —— A —— i ce e e

 FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATiON

""'”:-—hpuﬂnq'— Otfice T | ©Office of Origin ~ " Date = 7| lovestigotive Perlod — T Tt T oot
ALBUQUERQUE - | OKLAHOMA CITY 11/19/59 11/17-18/59
MOFGASE _ _ _ . Report made Typed By
- """““"""“'” - R S Sl T
GEORGE KELLY%NES. l.k&. ;. . | cHARACTER OF CASE S L. S
. ET A.L e - —--.__._-.1 _.-..'.1_'.3._" - .. _. - ..‘:_.'......::-4.7....--. -- FE A SN -_-,-
CHARLES P URSCBBL -, VICTIH u ’ D _KIDNAPI_NG‘ "‘.--_‘ T ; :
3‘ \ :ji T“’ ;.éi”‘__.‘; ‘_.v'?:_.: .r".‘_ \_;"":.‘ o . "E: S _‘* iin " n :‘_.':".',l:.

| e ' » A
! ""reFerence: Report of SA I cztea 10/2859 at
3 Oklahoma City, ‘
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This report deals with the interview of former Special
Albuquerque, New
Mexico, recalls e events reported herein vividly and
did not mnee o reiresh his recollection other than as to dates and
times, He refreshed his recollection regarding dates and times from
a travel diary which he now has in his possession,

Agent
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‘ Pild Offce File Nos --AQ 7-120" BunaanlcNo 7-115 e
Title: GEORGE KELLY BARNES, a.ka. ; BT AL

CHARLES F. URSCHEL -~ VICTIM

Gurder ~  KIDNAPING
Synopsis:

n “ former Special Agent of the FBI, .
Albuquerque, New Mexico, participated in arrests of R, G. SHANNON
ORA SHANNON and HARVEY BAIX at the SHANNON farm on early morning
. of August 12, 1933, ﬁ:bserved the finding of the .45

automatic and +«351 rifle in VEY BAILEY's bed and saw the '"cow

chain" at the farm. Does not recall any typewriter being found or
overhearing ORA SHANNON say anything. Refreshes his recollection as to t
and dates from travel diary he has in his possession. Participated

in arrest of CASS COLEMAN and later helping to dig up $75,000 on

COLEMAN farm, He was the Agent who found a set of silver fox furs
buried in a pile of oats on COLEMAN tarm. Furs belonged to

_ KATHERINE KELLY,

-RUC-
DETAILS:
WITNESS ) .
!!uquerque , Hexico
This docament contains neither recommendations mor conclmions of the FBL Tt fs the property of the FBI and fs baned to your agency; B 834

its contenta are not to be distribated cutside your agency.
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AN Date _ 11/17/59
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-

" "Who are

-

* —7~the Department of Justice, later kiiown as the Division of

Hﬂdvised he entered on duty as a
R Special Agent on or about July 27, -1926 of what was ‘then called ...

Investigation, Bureau of Investigation and finally the Federal RERD

“"Bureau of Investigation, He was so employed during the .
_.investigation of the CHARLES URSCHEL kidnaping case and in - -
© . particular on August 12, 1933. On this particular date he ~ .. -
.and approximately 12 to 13 other efficers went out to the S
- BOSS SHANNON farm near Paradise, Texas in Wise County, ' ‘
- They arrived there about daylight, which was around 5:45 a.m He
was in @ car with Agent E. J. BOWD, BAC GUS JONES and BAP

- .

There were two or three ether cars of officers.
¢ was in drove up in front ef the BHANKON house, facing
the house just to the west of the front. EHe told the men that
this was the SHANNON farm as he had been out around there about
& month before. “¥, J:..DOWD said this was not the house, About
this time an elderly man came out of the house, SAC JONES said,
" The man stated, "I'm Mr, SHANNON," About this
time sav the recumbent figure of a person on a cot in
the back yard., He jumped out of the car, jumped over the
front fence and went along the west side of the house to the
cot, He told the person to stick his hands up, This individual
sat up on the edge of the cot and raise arms, About this
time SAC JONES came to the cot and said "This is
HARVEY BAILEY." J "That's w ‘#r, BHANNON told me,"
By this time BA had come down on the west side of the
fence on the outside o e yard, =s had. 8AC JONES ’
stated, "Look out he's got a pigtol under the pillow."

By that time & Dallas Police officer who was
with them, walked up to the hea the cot and picked up a .45
automatic, whon thinks was a deputy sheriff
from Oklahoma, and pu cuffs JILEY and led him

into the road in front of the house, aeached in the cot

and picked up a ,351 Winches emi-automatic rifle, BAILEY's
pants were on the cot. icked them up and walked to the
front yard and threw them to and another officer who were
in the road., :

then went in the SHANNON house., It was being

searched e time. A Thompson machims had been found in
the house, It was at this time that first saw ¥rs,
ORA BHANNON, wife of BOSS

lnterview wi‘t.h __—_ _File # ___AQ 7-120

on — 11/17/59at ___Albuquergue, N.M. Date dictated __33 /37 /59—
s s — QI — M\ IC
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI1. It s the property of the FBI and is loaned to

your agency; it and ite contents are not to be distributed outside your agency.
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any particulaf thing at this tine‘\ . S

—= ‘Bome‘ot‘the—urtiéﬁfs‘hia come " down’ to.a barn some
. " Wistance from’the house and 2 general search was going on, -
Sometime later BAILEY was handcuffed to a post in the back yard
of the premises, _ was _instructed by SAC.GUS JONES ... .. .-—-
“to ‘guard BAILEY' and not permit him under any circumstances to -
‘010‘30 himself, g period, ‘Mrs, SHANNON came out -- - S
of .the house and as recalls ‘took some drinking water i .
- to BAIL!Y and appeared to be very sympat with him, . 8he got’
i .hetve_enﬁ:nd tlie Primoner and told ‘ her that - *©
- ~she must not stand between him-and th oner; that if he made
any sttempt to escape it might be necessary for him to shoot - -
through her to stop him; At this time BAILRY was complaining
;bout tge handcurts hurting his wriss and he wanted them
oosene : . _

Bometime later in the day lr. SHANNON, 8r., his son, .-

ARMON, Mrs, S8HANNON and HARVEY BAILEY were taken to Ft. VWorth

. Texas and lodged in jail by some of the officers. BA
- and were ordered to remain at the SBHANNON rarn until -
relieve . ey were relieved late that evening.::ﬁ,

Lty e S mn e [ T RS

During the search 'Y chain 'hich is customarily used to
_.stake out milk cows.was found sround the premises of the BHANNON ..
and was subsequently used as evidence in the trial, BA
and brought this chain in, to the best of
-..-recollection, e ey e e -

» In talking with BAILEY, he told-he had met

GEORGE KEBLLY in Oklahoma and borrowed some money from him which

he used to buy. the new Ford automobile which was at the S8HANNON .
farm that morning.- BAILEY said he had been at the SHANNON farm " --
previously and had tested the water in the well to-see 1fit could

be used for making whiskey, but there ‘was too nuch iron ore in 1it,

states -he does not recall hearing ORA SHANNON
say anything that day and he does not recall the tinding of any
typewriter. '

' q —'ere back nt the BHANNON farm
at difrerent times dur ng the nexi few days, ' ‘u_ RN e

.- The above information is_ recollection of the
_ events that happened during. the arrest of the SHANNONs and
'\\ HARVEY BAILEY, He has refreshed his recollection as to the date
" of the ‘occurrence from his own travel -diary that he has in his
. possession at this time,

R T
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R _______g_.-__..._ﬂ...wmiﬁomod that he assisted in the —
: arrest of Co R other of ORA BHANNON and the

uncle ef KATHERINE KELLY, on the COLEMAN farm about September 28,
1933. He stated that fo arrest of COLENAN and -
ﬂthm,*h.mtt ‘Peputy ‘car when a news brondcut'“‘"
. . .‘came over the radio announcing that GEORGE KELLY had been’ .
T T gpprehended, “He stated that he then told COLEMAN that GEORGE =
: . KELLY had been arrested, at whth time COLEMAN said that he had S
- been lying and that thore wvas some money buried on his farm, . : -
stated he then called his office and talked to FRARK Bun
and later that day FRANK BLAKE, RALPH COLVIN and BAC JONES cams
out to tho farm and they dug up $75,000 out in the cotton patch,

' He related that about the next day he was at the COLEMAN
farm, at which time he found 2 set of silver fox furs buried
in a pile of eats in the barn en the CASS COLEMAN farm. He
stated CASS COLEMAN had told him that these furs were there
-and _belonged to EKATHERINE KELLY, He said that Sheriff
wvas with him at this time, He took the furs into
ce at Dallas, arriving there September 30, 1833,

" Interview with — A : File # _AQ 7-120

on _ 11/18/59 ., Albuquerque, New Mexico ° pate dictated _11/18/59

by ol o N n\\ 57

This document contains neither recommendations hor concjusions of the FB1. It {s the property of the FBI and is logned to
your agency; it and its coatents are not to be distributed outeide your agency.
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GEORGE KELLY BARNES, aka L o . oL
Charles F. Urschel - VICTIM -
KIDNAPING f

Re WFOlet to Director 10/22/59.,
Clerk's Office,

U. S. Supreme Court, advise only one copy of the

brief in opposition to the granting of the petition
for writ of certiorari filed by the Solicitor General
was received by the Supreme Court. Fadvised that
the copy furnished by the Solicitor (General was not
available for Photostating.

On December 4, IQSQ,Hof
the Solicitor General's Office, U. S. Department of
Justice, made available a copy of the brief in opposition::
filed by the Solicitor neral in the Supreme Court.
The copy fumished by #is being enclosed for
the information of the reau and a Photostat is being
enclosed for the information of the Oklahoma City Division.

On 12/14/59, the U. S. Supreme Court took no

action on this matter. The U. S. Supreme Court will be
in recess until 1/11/60. .

This matter will be followed with the U. S. -
Supreme Court by the WFO.

- Bureau (Encl. 1)
2 - Oklahoma City (7-6)(Enc1 1) //‘"
1 - WFO _

7 [J4Z 26N>

25 DEC-16 1959
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KATHRYN THORRE KELLY AND
ORA L. BEHANNON, PETITIONERS
v.

UNITED STATES OF AMERICA

OF MOTION FOR LEAVE TO PROCEED IR FORMA PAUPERIS
AXD OF PETITION FOR A WRIT.OF CERTICRARI 7O,
TER UNITED STATES COURT.COF APPEALS FCR .

. THE TENTH CIRCUIT

BRIEF FOR THE URITED STATES IN QPPOSITIOR
10 THE GRARTING OF THE PETITION FOR A
WRIT OF CERTIORARI. .

J. LXE RANKIN,
.Solicitor General,

MALCOLM R. WILXRY,
Assistent Attorney General,
BRATRICE ROSENEERD, '
TERODORE GEORGE cn.nsn,
Attomg_s,

Department of Justice,
Wash an 25, D. C.




OCTUBER TEEM, 1959

TN
[N
¥o. 321 Mist.
KATERYN THORNE KELLY AND
CGRA L. SHANNON, FEITTICHERS
. . v.

URITED STATES OF AMBRICA

AXD ON PETITIOE FOR A WRIT.OF CERTIOBARI TO.
THE UNITED STATES COURT. OF APPBALS FOR .
. THE TERTH CIRCUIT

ON MOTIOR POR LEAVE T0 PROCEED IN FORMA PAUPERIS

BRIEP FOR THE UNTTED STATES IN QPPOSITION
70 THE GRANTING OF TEE PETITION FOR A
_WRIT OF CERTIQRART . .

OPINION BELOW
L. Y,
The opinion of the court of appeals (C.A. 3-13)  1s not
yet reported.
JURISDICTION
fhe Judgment of the court of appeals was entered on July 27,
1959. The petition for a writ of certiorari wvas filed on SBeptexber 15,
1959. The Jurisdiction of this Court is invoked unmder 28 U.8.C. 1254(1).
QUESTIONS PRESENTED
1. Vhether an order vacating & crimipal Jjuigment for refusal
of the govermment to produce F.B.I. files in a proceeding under 28 U.S.C.
2255 vas appealable by the goverzment.

,
1/ The record filed consists of two volumes of pertinemt parts of the
testipony, primted for the court of sppeals and consecutively pagipated.
This will be referred to as “R”. Aleo filed and gseparately nuxbered is
the record of proceedings in the Court of Appeals, vhich will be
desigpated at "C.A."

R
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2. Whether petitioura made a gufficient showing to
justify en order for production of all the 73 P.B.I. files relating

to” a‘tveﬁty:!ive “yeer old “investigation and “judgment.
3. Whether non-compliance with the order for production
_Justified vacstion of the jidgments of comvictien. . -
STATUTES nvax.vm
1. Title 28 v.8.C. 1291 pmides in part:

The court of appeals shall have jurisdiction
o of appeals from all final decisions of the district
courts of the United States, # & &,

2. Title 28 U.8.C. &53 provides in part:

Appeal.

In & habeas corpus proceeding before a cir-
cuit or district judge, the final order shall be
subject to reviev on appesl, by the court of
appeals for the circuit vhere the proceeding is
had.

3. Title 28 U.8.C. 2255 provides in part:

An appeal may be teken to the court of
appeals from the order entered on the motion
as from & final Judgment on application for a
writ of hadbeas corpus.

4. The pertinent provisions of 18 U.8.C. 3500 provide:

(a) 1n any crimipal prosecution brought by
the United States, no statement or report im the
possession of the United States which was made by
a Government witness or prospective Government
vitness (other than the defendant) to an agent of
the Govermment shall be the subject of aubpena,
discovery, or inspection until seid witness has
testified on direct examipation in the trial of
the case.

(b) After a witness called by the United
States has testified on direct examination, the
court shall, on motion of the defendant, order the
United States to produce any etatement (as berein-
after defined) of the witness in the possession of
the United States wvhich relates to the subject
matter a8 to vhich the witness has testified. If
the entire contents of any such statement relate
to the subject matter of the testimony of the
vitness, the court ehall order it to be delivered
directly to the defendant for his examination and
use.

’
L ] L * [

(a) If the United States elects mot to comply
with an order of the court under paragraph (b) or

2 -



T st (g) he term "stetement®, as used in ewd-

" Al e e e e i s

»

(c) hereof to deliver to the defeniant exy such
statement, or such portion thereof as the court
may direct, the court shall strike from the

Tecord the testimony of the witness, and the
trial shall proceed unless the court in its
discretion shall determine that the interests of
Justice require that a mistrial be declared.

sections (b), (c), and (&) of this section in
relation to any witneas called by the United
States, means--

{1) & written statement made by
- said vitness and signed or otherwvise
: adopted or gpproved dy him; or

(2) @ stenographic, mechanical,
electrical, or other recording, or a
transcription thereof, vhich is a sub-
stantially verbatim recital of an oral
statement made by said witness to an
agent of the Government and recorded
cogtemporaneously with the making of
such oral statement.
BTATENENT
In 1933, Kathryn Thorne Kelly (wife of "Machine Gun" Xelly)
and Oral L. Shannon, vere separately tried and coﬁﬂcted of conspiméy
to kidnap Charles P. Urschel. BEach was represented by counsel of her
own choice (R. 32, k8, 62). Each wes sentenced to Smprisonment for

1irfe. The Court of Appeals for the Teamth Circuit affirmed the con-

victions on eppeal. Shannon v. United States, 76 PF. 24 490; Kelly v.

United Btates, 76 F. 24 847.

On March 19, 1958 {epproximately 25 years after their con-
victions) » each of the petitiioners f1led tdentical motions to vacate
sentence under the provisions of 28 U.8.C. 2255, challenging
‘their convictions on severel grounds (R. 1-2, 9-10).

At the hesring on the motions, Mrs. Kelly claimed, inter
alia, that her lavyer at the time of her original trial, Mr. Jawes H.
Mathers, told her he was afruid to represent her as he was unler
investigation and had deen threatened vith arrest in comnection with
the missing ransom money (R. 26-29). Petitioner Shamnon claimed
that her attorney was afraid to represent her because he had
been threatened vith being accused of getting some of the ransom

-3 -
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-on.é;—t-or 8 fee in. 64). ¢
o The gvverment prodnced Mrs. Kelly's original trial attorney,
Mr.~James H.-Mathers (R.-157-158). —He also -Tepresented e co-defendant

‘at Mrs. Shamnon's trisl (B. 158). Be testified no one had threatened

biam before trial, and he 414 not so tell Mrs. Kelly (B. 160). Another
attorney, Mr. J. B. Dudley, vho nepre}eatea some co-defendants at
Mrs. Bhamnon's trisl, testified that o govermmeut officisl inmterfered
vith him during 'the trial (B. 266).

'TEhe govermment also o_rt;red. ¥r. Herbert K. Hyde, vho vas
the United States Attorpey in charge of the 1933 kidnapping trials
(R. 80). He testified that Mrs. Kelly's lawvyer, James H. Mathers,
wvas pot intinidated, mor could anyone intimidate .the laswyers vho
represented Mrs. Shannon (R. 82-83). Ee testified that he knev of mo
attorney ot the trial that was investigated until after he left office
in 1934 (R. 123-126). 2

Eyde vas asked vhat documents he had used in preparation pr

t0 refresh his pemory. He stated that he looked at the affidavits
sttached to the present motions » the transcript of the Ehannon triel
(Exhibit 1), threatening letters sent to Judge Vaught, the typevritten
rensom note (Bxhibit &), end the court records to check which attorneys
represented the defendants in the original case (R. 100-106). Ee also

stated that, from the files of the P.B.I. in the office of the United

States Attorney, he had checked the statement of Luther Arnold (e witness

in the trial of the crimins)l case in vhich Kathryn Thorne Kelly wvas con-
victed), and that he had egain locked at it et the counsel table. Upon
dexand of counsel, this item, vhich was used by the witness to refresh

his memory, was produced and marked "Defepdant‘’s Exhibit 3" (R. 105).

After Nr. Hyde wvas excused, and the govermment ha.d rested
(r. 157, 201), andA after rebuttal testimony by Mrs. Kelly (R. 308),

eounsel for the petitioners acught to subpoena, among other 1tems.

4

(r. 311):

27 A Mr, Ben B. Eh, an attorney who represented neither petitioner,
vas indicted, a year after the petitioners' trials, of conspiracy in
connection with the Urschel kidnapping. 8ee Laska v. United States,

82 7. 24 672 (C.A. 10), certiorari denied, 298 U.8. 683.

.
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A1l records of 1933-'3h reflecting investiga-
tion of attorneys ¢ ¢ € having to 40 vith their
repregentation of sny and all defendants. This
bhas to 4o with alleged receipt of ransam money or
any other matters comnected with the above entitled .. — __
.cause and exmbraces not only visits or interviews
with any and all attorneys or any other persons
intervieved with regpect to sald attorneys.

L ... .. he frial juige ruled that,g_e would go through the files
to deteraine vhether there vas exything pertinest (R. 326). BHe
_stated (B. 333):

B Although no F.B.I. egent hag testified, as

"4n the Jencks case, the principle involved is
identical. Mr. Hyde, vho vas then acting District
Attorney, bas unreservedly stated that no investign-
tions took place, and that if such had occurred, he
wvould have knovn of it.

Be further said (R. 338):

The Court 1s holding in this matter that
Mr. Berbert Hyde, the United States District
Attorney, as I have gtated in this statement, was
familiar with these files, at that time he knew
everything that was going on in comnection with
this matter and he positively ewore that there
was no investigation of any of the defense
attorneys up to efter the time that he went out
of office Jsnuary 1, *3k; so I am holding that
¥r. Hyde wvas the alter ego of the F.B.I. in that
respect, and that he takes the same position as
the F.B.I. took.

The court ordered the govermment to produce all files and
reports to the Federal Bureau of Investigation (R. 369). The govern-
pent, under the direction of the Attormey General, declined to produce
the 73 files in question (R. 340, 373). The trial court thereupon sus-
tained the petiticners' motion to set aside the convictions for the
failure to produce all the F.B.I. files, wvithout determining the issues
presented in the motion to vacate (R. 17, 37h).

o _.0n sppena) by the govermment, the court of eppeals umanimously
reversed and remanded the matter for further proceedings (C.A. 13).

The court held (1) that the govermeent could appeal the order vacating

' the sentences (C.A. 8); (2) since Mr. Byde was not asked vhether he
‘made a statement or report, end no such evidence m’introduced, his
testimony was not open to impeachment under the standards of 18 U.S.C.
3500, and thus there vas "no sustaipable basis in the record for the

demand of plaintiffs that .the seal of secrecy upon the files of the

-5-
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i -+ w—— Govermment be broken ¢ ® #* (C.A.11-12); (3) furthersore, asstning that’
the govermmnt shouwld have prodused the files, vacaticn of the comvie-

' _tions “was not within the » range of choice on the part of the court” under
P the statutory procedure (C.A. 12-13).

"1. Petitfoners’ argument &t;th? arder vacating their

RS sl L

sentences was not appealable by the government fails to recognize

that their hearing was on a collatersl attack under 28 U.8.C. 2255,

and not a trial ina cruunn]. me.
Title 28 U.B.C. 2255 purcﬁ.dn in part:

An appeal mny be taken to the court of
appeals from the order entered on the motion
a8 from a final juigment on application for a
writ af habeas corpus.

With respect to habeas carpus, 28 U.8.C. 2253 provides in
part; ‘

In a habeas corpus proceeding before a
circuit or district julge, the final order
shall be subject to reviev, on appeal, by the
court of eppeals for the circuit vhere the pro-

ceeding 4s had
Thus, the right of appesl on the part of the émnm:nt under 28 U.8.C.

2255 18 besed upon the gtatutory suthority to appeal a final order in

habeas corpus.

Regardless of hov a bearing under 28 U.8,C. 2255 may dbe
characterized (civil ar quasi-civil or qmsi-cz;miml) , there 48 po
dispute that it is separate from the criminal case. fSee United States
v. Bayman, 342 U.8. 205, 209, fo. 4. That separate proceeding was
coxpleted vhen the district court entered ites order. The right of
the government to appeal from a final order in a proceeding under
28 U.8.C. 2255 vas upheld in United States v, Willtamson, 255 P. Zd
512 (C.A. 5), certiorari denied, 358 U.8. 941, and the appeal is in

accord with the practice in habeas corpus, e.g., Eagles v. Samels,
329 U.8. 304; Knewel v. Egan, 268 U.5. 442, Craig v. Hecht, 263 U.S,
255. ‘ ’

United States v. Rardolillo, 252 F. 24 755 (C.A. 1) and Umbriaco
v. United Btates, 2 5 (C.A. 9) on vhich petitionere rely,
were based upon orders of dismissal or acqQuittals in criminal caees.
These cases are therefare inapposite, The matter at bar is peither
6 Judgment of scquittal nor ia it in a criminal case.

-6 -
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Petitioners seem to believe that the judgment appealed

from vas not final because it stems from non-compliance with the crder

b to produce. The vacation of the sentences was, however, the epd of
< this hearing and comstituted the final order. If petitioners had been
T : =+ - -able to sustain their heavy burden on "d{e‘nrns,"&n_y could ﬂaver
; received no grestar relief than they reco;ved here, 1.e., the vacation
of the Julgmenta ot conviction. The appeal was thus plainly from a
: finsl :ﬂg_nnt‘
2. The court belov properly held that the district court

gxceedzd 1ts power in directing the production of all 73 FP,B.I. files
relating to the Urschel kidnapping. The district court proceeded on

the theory that examination of the files was pecessary to impeach

Nr. BEyde's testimony that no investigation of attorneys wvas made vhile
be was United States Attorney. But pno claim was made that Nr, Hyde

ever made a statement, vithin the definition of 18 U.5.C. 3500, and
therefore there was no varrant t0 order the whole government investi-
gatory file produced 4n order to impeach him, Palermo v, United States,

360 U.8. 333. As this Cowrt held in Palermo, it wvas the purpose of

18 U.8,C. 3500 to prevent an expansive reading of the decision in
Jencks v, United States, 353 U.5. 657.
Furthermore, there vas no basis for the order of production

even under the ratiomale of Jencks, The Jencks case re-emphasized the

eseentials of Gordon v, United States, 3hkhk U.S. 41k, of not allowing a

fishing expedition "on the chance that scmething impeaching might turn
w". 353 U.B. at 667. Jencks likevise re-emphasized that the request
should not encozmpass “a demand for statements taken from persons or

informants not offered as witnesses.” 353 U.8. at 667. Clearly, the

petitioners’ fishing request was not even remotely based on any state-

ment by Mr. Hyde which could be used for impeachment, and thus vas
pever authorized by either the Jencks case or 18 U.5.C.,3500. In the
Juige's view, since he thought Mr, Hyde's testimony wvas based on the
P.B.Y, f{les, Mr. Hyde could be considered the "alter ego® of the
F.B.I. and it vas therefore proper to inspect the files to see if they

contained any materials vhich would contradict his testimony. But

-7-



Mr, Hyde 414 not testify on the basis of all the P,B.I. filea. He
wae very specific as to the documents which he bad examined before

he testified that, so far as be knev, there had been no investigation
of attorneys defore be left office., See the Statement, supra. Yor
.the most part, be examined documente Ihli\ch vere of public record anpd ;
tkese were availadle to petitioners. In 'iddition, he said he examined
?.B.1. files as to confessions and as to dates of arrests, vith par-
ticular reference to the statement of one A.rnohl.h Hovhere 414
Mr. Byde s;ate that there were any F.B.I. files on investigations of
the disposition of the ransom money, or of attorpeys in conpection
with that money, or that he had examined any such files. In short,
the general order for production cannot be Jjustified on the basie
that Mr. Eyde used ths files to refresh his recollection.

What petitioners were really eeeking was not to impeach
Mr. Byde, but to have all 73 files examined in the hope that something
night be turned up that they could use to dbolster their allegations of
intimidation againat their attorneys, vhich had no foundation but
their owvn self-mserving statemente, The most liberal deciaions on the
question of production, ineluding the Jencks case, do not sanction
this type of unlimited rummaging through government files. This wvas
the very type of "fishing expedition” which, even befare the Vencks”
statute, Gordon and Jencks disclaimed sn intention to authorize. The
record furniches no foundation for the broad order requiring the pro-
duction of these files for the district court's examination,

3. The court of appeals was also carrect in holding
that non-compliance with the order for production, in the setting of
this case, 414 not require vacation of the twenty-five year old jJuig-
ments. The critical issue in each inatance was vhether counsel was so

%{ Petitioners were accusing Mr. Hyde of kmowingly usfng perjured
stimony of Arnold, and it was natural that this would have been the
focal point of his preparation for the hearing,
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intimidated that he conld not‘qu\nuly represent each petitiorer.

On this issue, petitioners 15 this proceeding, in vhich they
hald e heavy burden of vroof, offered only tho!.r owm ueu-serdng
I .. _statements. .As sgainst this extremely thin showing, there were. the
| facts of record that each pleaded not 3:.&1:1; apd that each proceeded to
trial with the very attorney vho, esch u nov claiming, had said he

wvas afraid to represent her properly. In eddition, there was in
Rrs, tauy“;- case the direct testimony of the very person whose state
of nind was the crucial fssue in .the case--her attorney, ?r. Mathere.
Op that crucisal sesus, he gave direct testimony that he was mot
intimidated; that he 414 pot tell Mra. Kelly he was afraid; and that
he 414 not believe he was deing investigated.

While attorneys for Mrs. Shannon vere not available to
testify, Mr. Mathers' testimony tended to pegate Mrs. Shannon's direct
testimony as wvell as Mrs. Kelly's, since he represented a codefendant

_4n Mrs, Shannon's case. Moreover, there was the testimony of an

attorney for six of Mre. Shannon's other codefesdants charged with

 dealing in ransom monmey. He too tegtified he wvas pot intimidated apd
had no feeling that his defense was subject to any interference.

On these facts, even assuming that the order for production
wag justified, there wos no resson to vecate the 25.year old septences.
At the most, upon the government's declination to produce the files,
the court might have dravn from that fact an unfavorable inference
vhich 1t then could have weighed with the other evidence. Less strin-
gently, 1t might have disregarded the testimony of Mr. Hyde, leaving
the issue to be determined on the evidence for the petitioners, on the
one hand, and the facts of record and the testimony of the defense

attorneys, on the other. There vas no Justification far taking the
failure to produce as establishing petitioners! affirmative case and
requiring the vacating of the Judgments of conviction.'

Before 18 U.8.C. 3500, in e criminal prosecuticn wbere the

government has thke burden of proof, it had a limited alternative open
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to it if an order for prodnct'ion was entered, It could produce its

— T T T 4140 or 4t could Aismiss the charge. Jencks v. Upited States, 353

U.8. €57, 6T2; United Btates v, Andolschek, 142 F. 24 503 (C.A. 2).

_Baction 3500 bas changed that rule e;egkin the midst of & criminal

T

trial. - Sudsection (4) provides:

If the United States elects not to comply with
an order of the court under paragraph (b) or (¢)
hereof to deliver to the defendant any such state-
ment, or such portion thereof as the cowrt may direct,
the court shall strike from the record the testimony
of the vitness, and the trial ehall proceed unless
the court in its discretion shall determine that the
interests of Jjustice require that a mistrial de
declared.

.

Thus, even in a criminal case iteelf, only if the intereots of
Justice imperatively demand {t, ie there to de a termination of the
trial in the event of failure to produce. '

It cannot be saild in this case that the interests of Justice
imperatively demand Judgment egainst the govermment ip this proceeding
because of the failure to produce, Even assuming that there had been
an investigation of the defense attorneys before Mr. Hyde left office,
it would not follov that Mr. Eyde kmev of {t. Likevise, it would not
follov that the defense attorneys knev of euch an investigation; nor
would it pecessarily follow, if they 414 kmov, that they were intim-
idated by such kmovledge. And in viev of the direct testimony
of the attorneys at the hearing bdelow that they knew of no investiga-
tiop and were not intimidated, the vhole guestion of vhether there
vas an investigation had only an indirect relevance to the critical
1esue of whether the attorneys were intimidated and could not adequate-
ly represent their clients. The actual relfef vhich the court granted
bc:ca\ue of the Mn§'a failure to produce the files was greater,
ve submit, than that which would have necessarily followed if the
governzent had admitted arguendo that the alleged mven'tisation had
in fact occurred, Burely, vhen the government is not the instigator
of the proceeding and does not have the burden of proof, it should not be
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penalized to a greater extent than it would be if the court assumed

— the-existence-of facts vhich-1t-surmised the files might show,
In sum, the ca.um been sent back to the district court
- for determination on the serits. -There is no occasion for this Court.
to reviev it at this umlocuto;; lt‘;.: )
o " cancuusTon
For the ‘fcregoing reasons, it is respectfully submitted that
the petition for & writ of certiorari should be denied.

J. LER RARKIN, -
Bolicitor General.

MALCOLN R. VILKEY,
Asgistant Attorney General.

EEATRICE ROSENERRG,
THEODORE QEORGE GILINSKY,

M:torneze .

HOVEMBER 1959
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-_— CHARLES F. URSCHEL « VICHIM
- KIDNAPING

Bufile 7-115
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The Bureau by letter dated 10/22/59 was furnished
a copy of the getition of writ of certiorari{ filed with the
U, 8. Supreme Court in the case entitled KATHRYN THORNE
KELLY and ORA L. SHANNON, A copy of the petition in
opposition filed by the Solfcitor Ceneral in this matter
is being forvarded to the Bureau in the case file.

BY JAN1L e —
/¢:”7
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: DALLAS. OKLAHOMA CITY 12-16-59 11/10/59 - 12/16/5
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e anonax xxu.y ARNES, aka.,‘-—__- ,_4 _
CHARLES P, URSCHEL vxc'rm RNt T DT R

'a"‘““‘_‘.‘»"‘ i e ST |-~ KIDNAPING =~~~ - -

REFERENCES.

| Report of SA— at Oklahoma City 10-28-59 k
. - RUC - u "
P Cmowsws A“ 51C
"' PO OKLAHOMA crry orFIcE: R

RS ~1.J-Jcert1r1ed _oopy -of .death .certificate for ROBERT e
L. JONES. .

2. Certified copy of death certificate for ROBERT
WILLIAM FENDER.

3. Certified copy of deafh certificate for JACOB
KLAR. ‘

4, Certified copy of death ceftificate for ED H.
WEATHERFORD. . | /-l:

e — e
amm:(b‘Bureau (7-115) - - Z/ /A/gbgbm;c.n

)
2 - USA, Oklahoma Cit

-1 - Albuquerque (Info§ 7l eo pEc 21 1959 . ,&ﬂ
4 - Oxlahoma City (7-6) (Ehcls. 5) e

1 - Dallas (7-7) —

\'-

3 JAN20 1960

Y FBI - This report is loaned o you by the FEL and paitber it por its contents ore to be distributed culaide the agency to which loc

1Y U. 5. GOVERNMENT PRINTING OPFICLI 1088 O—3844780
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ALBUQUERQUE OFFICE - INFORMATION

— m——— e e i —m e wam e s m—— e rr————e

-

5. Notarized document concerning death of ROBERT
~ _GREEN SHANNON.

R b il PR e e R L v e e F s e e e e

‘LEADS" |

) 5“ Infopmation copy furnished Albuquerque in v: i E;R:)
lead set forth in Dallas airtel 12- 9 59 to interview
at Silver City, New Mexico.. . '

OKLAHOMA CITY OFFICE:
AT RYAN , OKLAHOMA:

Will obtain certified copy of death certificate for
JAMES HERBERT WALLACE who died at Ryan, Oklahoma 12-15-41.

ADMINISTRATIVE

""Two coples being furnished USA, Oklahoma City, per his
request set out in referenced report.

B*
(Cover Page)
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UNI%ED STATES DEPARTMENT OF JUb%lCE o
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

—-

. Gyta _ 2 -iUSA, Oklahoma City, Oklahoma _ -~
- Report s m IR Oficr  DALLAS -
Dote: - ecember s T —

File Numben Dallas file T7-7 Bureau file 7-115
Title: GEORGE KELLY BARNES;
ET AL;

CHARLES F. URSCHEL - VICTIM
Characten: KIDNAPING
and reintervieﬁed:

Synopsls: Following witnesses locate

ness
at Silver City, New Followir
wiltnesses deceased and certified coples of death certificate
obtained: ROBERT L. JONES; JACOB KLAR; ROBERT WILLIAM FENDER;
witness R. G. SHANNON deceased and notarized statement
regarding same, obtained in lieu of non-existent death .
certificate. ERT WALLACE died 12-15-4]1 at
Ryan, Oklahoma. not listed as witness, inter-
viewed and can tes to game information as witness
not listed as witness, participate
n arrest of with deceased witness ROBERT L.
JONES. Thompson submachine gun #4907 available Pt. Worth,
Texas PD. Dallas PD file of HARVEY BAILEY, reviewed.

-= RUC -

DETAILS:

Al b1C

This document confalns neltber recommendations nor conclusions of ony kind. It is the property of the FBI, and Is a loan to your ogency,
it and/or its contents are not to be digributed outside your agency. 10—7628-1 apo
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FD-302 (av. 3950 ' FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
: - . == - - F.-- - INTERVIEWREPORT - - j

- . o DG'Q. —

4 .
[]

-\q,—'

e ol lince Jazmary 28,71928 andﬂaa aerving 1n thia capaoity :.n 1933.

R L SR EMentiﬁed the photostatic copy, Governmcnt
' exhi’bit No. , of a telegrem originated at Denver, COIorado,

identified the handwriting on instant photostatic eopy - —
states "Delivered to Ora S8hannon by BER,. called in. person .
ﬁstated he recalls (RA BHANNON obrained instant message at
ow of the depot and was alone at the time, He stated he

ﬁtelegram reads "Will arive Biltmore Hotel Tuesday. . George.

E stated instant telegram was received as a "will
- eall" and no notification 418 necessary to the person to - ..
;hanhzge message is addnnnﬁ'w a neasage 15 in “will call" Tt -
or . . "

(3N

person rec
if he could again identify this perszon.

advised he would be willing to testify in this
matter if called upon to do so.

a2 laterview with _- : File # =7

on 11-30-59 o _ Bridgeport, Texas . Date dictated 12-1-59
by soectel acert N AW biC
Thia document contains neither recommendations ner conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to

your agency; it and its contents are not to be distributed ocutaide yourpaqoncy.

=

By 1 I N -

recalls GRA BHANNON obtaining & copy of instant telegram., —

E'tated he 1dentified ORA SHANNON in 1933 &6 the ~ —
ng the message and stated he does not kmow now - - -«

- - .TiBridgeport, Texas)’ advlsed “that—
- "~ _he is presently of the Rock Island Reilrocad and
: of the Western Union Telegraph Campany in Bridgeport.

ated that he has served in this capacity__3in Bridgeport. -

“~addressed to R. G, SHANNON, will call, Bridgeport, Texas, 7_: :



O U L L

- P02 Rev.3350) FEDERAL BUREAU OF INVESTIGAT'IN
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Date
N Y

11/9/59

San “Angelo,Texas;

» Texas, & e COLEMAN, his
recalled that he and! had o)
oma, where they visited T. M, ¢
is a friend who went with him on this Pe . . -
_ re ed the visit of GEORGE KELLY and KATHRYN KELLY and ...
81680 GEORGE BATES. He could not recall the luggage they carried or
‘the car they were 4dri nor the conversation which allegedly
: ranspired. - recalled that this same night, he and
went to the home of his maternal grandparents, where they
spent the night and returned to the T. M. COLEMAN home the followimny
morning. He could not recall whether the above subjects were

sti11 there or anything further concerning the matter.

' H further advised that it is possible he can
recall further details after giving the matter some thought.

PSR

. ',.Infe(view_whh.__-- File # DL 7-T7

on —33-/6/50— ot —Coleman, Texas — * ' Date dictated _11/9/59

by Special Agent _—_—- , A I\ b_IC/

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI1. I
. It 18 th
your agency; it and its contents are not to be distributed ocutside your agency. ® the property of the FA1 aod is loaned (o
~
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was presently 1iving at Silver Ci exico,”
.an was reported to be uorking for eome mine. in the area..
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Dote — 11/19/50

A ]
. \ s
— CASS_COLEHAN, SISAColonado~Street,—¢01eman, Texas, ——- —_—
; advised on November 6, 1959, that he has tried to forget all
about instant case. He was thereafter qumstioned concering
_ . details of the matter, and appears to have a rather good : .-
4‘~--~*“*°recoliection-of 2l) events; including his testimony. - COLEHAN o
: recalled that KELLY and KATHRYN KELLY had come to his house -
- g few days after the SHANNONs were arrested (they are related o
T ~ to him) and brought .several bundles with them, -He advised that i
" these bundles were later buried on CASS COLEMAN's farm,. : COLEMAN -
recalled ‘this same -GEORGE KELLY slept in & hay stack some one. hundrex
or more yards from the house and KATHRYN stayed in the house. K
COLEMAN had no recollection of the type of make of carsised by
these parties during this time. He recalled that the next day
KATHRYN left and when she returned there was some goung girl
with her. She stayed only & few minutes at this time and left.
He further recelled that on this same day he took GEORGE KELLY
to San Angelo, where they contacted one CASEY (since decemsed) and
rented a house from CASEY for KELLY to stay in, COLEMAN was :
emphatic that CASEY was pald one hundred dollars, for rental of -
the house for an indefinite time. He could not recall the neme KELL
o was using at this time, .but edded that CASEY 8Houdld not have been
AV ‘prosecuted as he knew nothing &bout KELLIlhut that "CASEY gave
conflicting information and was proeecuted”. COLEMAN was rather -
vague about the return of KATHRYN with the young girl, and stated he
recalled nothing concerning the message "Mississippi” which GEORGE
EKELLY had left for her. He deuied sending & telegram, or having any
recollection concerning &8 telegram, or of recalling where KATHRYN is
supposed to have gone when she left his place. COLEMAN's recolectio:
wes vegue about how long KELLY remained in the CASEY place, but -
stated it was brief. He Beemed to recsll that KELLY then returned
to COLEMAN'S place, but could nt recall eccurately what transplred

afterwards.
Interview with —__ CASE COLEMAN ‘ File # DL 7-7
on —11/6/59 ot _ Colemsn, Texas Date dictated _11/9/59
wipto oo — QN Gl 57C
This document contains neither recommendations nor conclustons of the FBI. It te the property of the FBl and is loaned to

your agency; it and fte contents are not to be distributed outside your agency.
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o * INTERVIEW REPORT

Lod c.d

" Date December 1, 13959

"""" T o ' -yestern Unlon—
Telegraph D8 Main Street, phone Rl (-bdcl, Extenslon G5,
after being shown a photo copy of Governmen
e trial of BATES; ET AL, advired that same was &
telegram which he had testified-to at said trial

.

: ,-‘........'....‘mibit _.._NOA &9 n . v
: . .t ‘copy of the original
.. .and which was introduced into evidence., He {dentified the handwritte
. pumbers 12 and 86 in the mpper right hand corner of the telegram as
being his handwriting. . - B A T R

_ ~mrecaned that he had testified at the trial that
‘he_was &n of the Western Union Telegraph Company in Dallas
and was in charge of recelving money orders there. Also that he had
access to the files and records of the Western Union:Company &t Dallt
He stated he identified Govermment Exhibit No, 26 as the original
handwritten telegram dated July 16, 1933, to GEORGE L. DAVIS, Denver,
Colgrado, signed GEORGE and that it had been handed to him by the
gender, ' , . :

[}

u thatea that he had not been asked to identify ° .
GEORGE, t naer, at the time of his original testimony and that h
doubted at this late date that he would be able to 1dentify the
sendrif seen in person, however, it wight be possible,

x .

B et T - 2 -

[N R N

. NS

‘Interview with ._— - File # 7-7

on __11-25-50 Dallas, Texas 11-25-59

at Date dictated

by special Agent — (R G - A[\ biC

This document contains neither recommendations nor conclusions of the F prope ’ 3 oan ]
Bl. It is the property of the FBl/ and is d
your ggency; it and its contents are not to be distributed outaide your agency. Y ! ed t
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. lnd recunlled participating 4n & ™wid on R, 0, BEARNIN farm near ~ -
< . aradise, Texac, with other offisers, at which time BARVIY PAYLEY -
" and others were arrcsted. They found BAILEY asleep on 8 sot 8t .
- the Bide of the house and {t was his recollection that 2 Thompson
- gun wss leaning against the eot apd that Ceptain
of the Dal rtaent, picked 4t up amd
o Detective Re recaned that some ane
found & pisto)l under the piliow on the ¢ot. Thebeafter BAILEY
wes searchoed, but he does not now recgll what was found en hiwm,
BAILEY was then handcuffed and he &nd acms other officer guarded
him while She out duildings were being scarched, He stated that
he was present at thc tize of the arrest of MR, and MRS, SHAMNON
and sudsequently rrtﬁclpatod in search of the premises, That

. Re O, &nd ORA B, SHANOION and BARVEY BAILEY were unknown $o0 him
natumtttu_o.

i T Kesquite, m.. e
_ uudome on August 12, 1933, he -
BRI esxplayed as & cctive with the Sallas Poliece Department :

stated he don net recall bdeing presont when
over some momey to E, J, DWD and ¥R, URSCHEL,
howeve:r, he recsllc hearing at the tice that sb>us of the ransoxm
money was found, &and he may have seen it bhut san't recasll it now,

Mshtd that ho went with ether officers to
ARRON B g¢ and participated in the arrest of ORA and
ARKDN SHARNON and there aftor took then back to R, G, S8BANNON'S
residence. HNHe stated thet GRA and ARMON BHMAKNON wmade lots of

commants between themselves, but he e¢an not recall now, the mature
of any specifie comment,

("
\
D
* Interview with — ' File # <7 —
' Date dictoted
" 1E-ES59 " —YeTIsE, Toxas “R/D 12-2-59
ol o O Al bIC
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and s loaned to

your ggency; it and {ts contents are not to be distributed outaide your agency.
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. ’Eﬂptam, Homicide lnd nobbery Bureau,
Pallas Police Department, residence White Plaza Hotel, advised
that R, L, JONES, former detective with Dallas Police - -
stated that -—- 7
.. R,L, JONES, and nad perticipated
. with him in e arrest of the R,G, BHANNON = .-
‘‘residence in Wise County, Texas, August 12, 1933 ‘and that he tlso :
Jparticipated the same date in the arrest of R, @, and ORA LRl e
SHANNON, He stated that BAILEY was found on & day bed in the . . =
beck yard or the SHANNON residence and that he had a 45
automatic pistol under his pillow and a8 ,351 Winchester .
rifle under the bed, Pollowing arrest of BAILEY he participated
in a search of the SHANNON residence and was present when &
“on sub-machine gun was found on the ck porch, Captain

stated that he was unable to recall ced &n
fying mark on the machine gun, Etain stated he
does not recall hearing GRA SHANKON say ou don't
know anything about this; ke our mouth lhut an on't tell
them a8 damn thing." Captain added that and
former detectives, were not le o
Department but that they were still living.
stated that he was subpoened as a witness at

: VEY BATLEY in Oklahoma City on & kidnaping
charge, however, he did not testify,

~
~
{
Interview with tain File # _7=7
on —11/10/59 ot ___Dallas, Texas Dafe dictated __11/13/59
s
A==
This document contains neither recommendations nar conclusions of the FBJ. It ts the property of the FB1 and is loaned to
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UNITED STATES G'. ;SRNMENT _— l

- .,__..._-____._M'emom‘n'a'um S o

to : BAC, DALLAS (7-7) N * pare: 11/19/59

T : T UDletated: 11/13/59
wou - AU

" somecr: - GEORGE KKILY BARKES; BT AL R ,
ERREE SR ..--CHARLES ¥, URSCHRYL, - VICTIM . e e ‘ .- Do
ool mm ", ‘-‘f.'. oo ke T . y B : : Vi =

C e ., On November 12, 1959, a certified copy of the Certi-
" ficate of Peath of ROBERT L, JONES, 8tate Pile #17547, as
recorded in Volumn 26, Page 75 of the Death Records of pPallas
County, Texess, was obtained from Deputy,
County 0101‘1(‘ Pallss CO\mty, Texal, . ;
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) FD-302 (Rev. 3-3-59) FEDERAL BUREAU OF INVESTIGAT'"N
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3
\

.Investigator.tor.the-biatrict____,_
Record Building, residence
Pallas, Texas, advised that as
' y e Identirication Division &t the _
- v =-P8llas ,-PeXASs . ce Pepartment and was experienced in photography,”
; -~ -that he went to the homes of R, G, SHANNON and ARMON SHANNON . :
£ - = near Paradise, Wise County, Texas, on August 12, 1933 at which
P vl -time he was mccompanied by who was also employed -
d: ). :-4n the Identification pivision o 8 PoliceAnepartment} g
: "7 " that he along with took us photographs of the L
' SHANNON's residence rea, stated that he could not o
recall the various pictures taken other than one which was of
the house showing same in relation to en out dbuilding., However, -
he believes he could recognize the photographs when exhibited
to him again and he presumes that he identified same on their
backs, He stated that all of the photographs were developed
under his direction, further recalled that during the
trisl of SHANNON and o , involving the kidnaping of .
CHARLES F, MRSCHEL that Judge VAUGHT presided in the trisl
end allowed photographs to be taken during the trisl until
.-the taking of same got to the point where they disturbed the
court, Thereafter he stopped all flash pﬁﬁs but allowed

SN photographs to be taken without a flash, stated that he
s ---- - 448 not believe the witness rule was in eflect during the trisl
28 he recalled dbeing in and out of the court room on several
occasione, He further recalled an agent or two present in the
I vl hile HARVEY BAILEY was in court, He stated thet
e ¥BI Agent, guerded BAILEY in & hpld over in the

i er ourt House during the time court was not in session,

=i -
2 weview v (N Filo 7=
on 11/12/59 at Dallas, Texas Date dictated 11/13/59
. by Spacia.l Agent ; A ” b7o
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DPetective

that he was formerl dentification, -
st 12, 1933 with .

a
;__.._-4__m;t the R.G, SHANNON residence, Wise County, Texas ~—~
L pe the taking of photographs of the residence of - -
;o - - R, G, SHANNON and ARMON SHANNON and the surrounding area, He . °
£ E_Quted that he developed 2ll o ictures and further can
" dd4entify all pictures taken, stated that he had been
" subpoened &8 & Government witness during the kidnaping triel
of SHANNON and the others st Oklehoma City but when he took
the stand to testify regarding the teking and developing of
photographs of the SHANNON residence that the defense council
hed waived his testimony and permitted the photographs to be
introduced as evidence, recalled that witness rule had not
‘been invokiedti during the eand that he sat in the court
room durhg the entire trial, that photographs by news media
were teken during the time the triel was in progress, however,
flagh pictures were subsequently not allowed, He stated that
he had a faint recollection of & movie eamera being set up
..Quring court recess but does not believe the court &llowed
loving pictures to be taken,

-|n:e‘fw_"._e“§vi'h___— ' File # __T=T
. o _3YN2/59 ., Dellas, Texas Date dictared  11/13/5.

"" by Special Agent __- A“ b-lo ‘.'

This document contains neither recommendations not conclusions of the FBl. It 1s the property of the FBI and is loaned to
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k3 INTERVIEWREPORT |}
AN Date _ 11-18-59

~
>

———— e e ————— - — ——

-

y roocts i Por the ¥0, un oad and manager of the -= -7~

. ...~ Western'Union Qffice at Decatur, Texas, He stated he held - -
e ‘.""_j"._“this position 1n 193_3».;‘_,_‘-“_-_’.,:_ TR T e T L

FAE RN avised he'imew R, @, and ORA BHANNON by = .7
e sight in 3 however, does not recall either of them - ... .-
~ 77 sending or receiving message through U_gste;'n Union_ in Decatur,

advised he has no independent *mooliégtion of who
3 %ned this message. However, he stated that the "X" on the
otton of the telegram was, and is, his present signature code
for messages, therefore, he would have accepted this message.

: Upon examination of Government exhibit No. 52.F :
identified the "X" on the bottom of this mescage as his code .
signature as receiving this message and states helas no . - =
independent recollection of the person signing this message., ~

‘Upon axamination ‘of Goverrment exhibit Wo. 50,
Fstated he believes he recalls the person wham he later
ew as GEORGE KELLY was the person who came in and asked if

there a telegram feor R. ON in "will call®, at which
he,# answered "Yes", said this person, wham he
now bellieves to be KELLY, replled "Read it to me." m
sald he read the message to this person iid when finished the

_ ‘Upon examination of Government exhibit No. 51,

person said, "Just throw it away". advised that he is ..
not now certain of the above informa n pbecause of the many
years which have passed since 1933 but the above information
relating to Goverrment exhibit No. 50 is as he now recalls it.

*advﬁed he would be willing to testify to the
orma

—above inf on if called upon to dosso.

on —_11=18-59 o _neaaimz,lexaL Date dictated __11=R. =50

by special Agent __ NN — Al biC

This document contains neither recommendations nor conclusfons of the FBI. It (s the property of the FBl and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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B .- ‘ * .
o N 205, W
i advised JACOB ,-formerly in business
e Wolff an T e th, Texas,

was reslding
» Worth, when he dled en June 11, -~
is buried in Ft. Worth, .

interview with __—: File # T=7

on 11-20-59 _, Pt. Worth, Texas Dote dictated 11-25-59

by SpecicllAgent____ A\l b"]C/

This document contains neithet recommendctions nor conclustons of the FBI. [t ia the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and ita contents are not to be distributed outstde your agency.
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TO

b.amz . 12—7-59
32-2-59

8AC, DALLAS (7-7)

leee - -e Pome =t el

" 9ROROE KELLY lmmxs- ET u.;

Wi - . CHARLES ¥, URSCHEL - VICTIM . = &+ .f

* KIDNAPING - - .

On November 27, 1959, a certitied copy of death
certificate of JACOB KLAR, registrafp's number 1005, as
recorded with the Bureau
Worth, was obtained from

of Vita ¢g, City of Ft. .
Buregu of
Vital Statistics, City of . Worth, . p
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" Date ____33_3a 59_ S

N

'y

RS
-

!olioe Depar nt, advised that ED.H, WEA ORD, former
detective, Worth Police Depa 18 now - - - -
—*deceased. &stated that Detective, - =T
. Ft. Worth Pollce artment, in preacntly resides 1n _
- ~'Dallas, Texas. He stated as he rcca 8 & Thampson 8ub- .
machine Gun 4907, purchased by KATHRYN KELLY from Wolf and

: }Ilar Sporting @ocods, Ft. Worth, in 1633, which gun was seiged
- by arresting officers in the /%ﬁme of R.
n/tHe

G. SHANNON, Paradise, .
Texas in 1933, was turned i Chief of Police
deceased, by Detectives WEATHERFORD and )
stated this gun was presently maintained in the perty Roam

of the Pt. Worth Police Department.

further stated he would be the proper

person to subpoena to produce this gun in court.

en 11-4-50___  at _ﬂ.‘_ﬂﬂﬂh,_l'ﬂaﬂ____ Date dictated 11=6-50— —

by Special Agent — An b1

This document contains nefther recommendations ner conclusions of the FBI. It (s the property of the FBI and i loaned to
your agency; it and its contents are not te be distributed outside your agency.
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TTTBAC, DALIAS (7-7) T T TIOATE T e T

'

. : —— . .Dictated: 12-1-5¢ ]

et

U SUMECT: . GEOROE KELLY BARNES; BT ALy 0 . .
©7kn.i 'CHABLES F, URSCHEL ~ VICTIM . . -~ .. T
o0 KIDNAPING . o L s T

’ - On November 27, 1959 an examination of Thompson
Bub-machine Qun, €aliber .45, automatic, Colt cartridge,
Colt firearmm, manufactured in Hartford, Connecticut, which

‘gun ie maintained in the Property Roem of the Ft, Worth,

exas Police Department, wae made by 8A
This examination reflects this gun to be e
Berial Number 4907. g _

\
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e __Memorandum e e e

1 TO

____i \__ ' BAC, DALLAS (7-7) .

oo O T T
. pumpeoT: " GEOROE XELLY BARNES; ET AL, e e ]
. CHARLES P, URSCERL - VIOTIN T o

L L.DATE Miptsg

,
On Kovember 20, 1959, a eertiﬁed copy of the '
death certificate of ED.H, WEATHERFORD, as recorded | A
in Volume 49, Page 2411, Records of Death of Tarrant

County, Texas, was obtained rrcm* .
Tarrant County, Pt. Worth, Texas, ‘

Al BTC
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SO . 1 o0, 2
——advised , Vice President, Port Worth

National Bank in 1933 is now deceased. He advised that FENDER
died on December 9, 1956 in Dallas, Texas.

i - e .

e e s e R ekt o i= D 4L LS T ITLT At s S e e
- - e T T T RTINS . A

1
.

———

Interview with ___- File # =7

on 11-27-59 , Ft. Worth, Texas Date dictated 12-1-59

by Special Agent __;___ A“ b7C/

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It §s the property of the FBI and 18 loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outaide your agency.
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KIDNAPPING e
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Memorandum W
TO  :  8AC, DALIAS (7-7) PATE:  12-3-59
_::-'_-.}idh—l-x;;wﬂ——_._«... | T T
. isumEcT: GEORGE KELLY BARNES; ET AL
o CHARLES F., URSCHEL - VICTIM . .

On December 2, 1959, & certified copy of the Certiricafe
of Death of ROBERT WILLIAM FENDER, a8 recorded in Registrar's

file number 5276, Texas Depeartment of Health
Btatistics, Dallas, Texas, was obtained froum _

ber
(dQ

Al b1C
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- T R » P YA 11-1B-8g T T

-formerly —

Bo thweatern 8tate Telephone Cmpany at l‘aradise,
stated that she knew R. G, BHANNON, ORA . -
“emr . BHANNON - : p e

. - that she’ knew GEGIGE KELLY by sight at that time.
. ¥ 'said she recalls that the S8HANNOGN telephone number
“- line and the number was 1604 or © with a letter "F', B8he said’ :

thi- 3,5 111 she now’ aan recall toncerning the telophone number. L

L " P naid ohe eould not positively identify nny -
voice on & kelephone, She stated she recalls a long distance :
ocall during the suumer of 1933, exact date not recalled, from ‘
Wol!f and Klar Company 4in FPt. Worth to the BHANNON residence She
said that she does not recall the detalls of this ecall.
said she recalls testifying to parts of the telephone eonversation
but cannot now recall the trend of the conversation. 8he said
' she cannot recall any conversation ¢ gceming the weather at that
time. 8he advised tht she does not/PBE¥all any.call being made :
from mclahoma to the BHINNCN residence in J‘My, 1933.

said ane does recall aeeing GEORGE and
KATHRYN eave Paradige together on aeveral different
pccasions and believes they were driving "
8he sald that KELLY hed purchased gas fram

a 16 eylinder Cadillac®.
JONAH COLLINS, who owned a general store in !arai!se. I-

on — 11-9-5Q ot __FL. Worth, Texas Date dictated __11.12-59—

Sy

by Special Agent =

This document containe nefther recommendations nor conclusions of the FBI. It {a the property of the FBl and is loaned to
your agency; it and {ts contents are not to be distributed outside your agency.
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—- . e —12/00/59 -

eritns--- JAMES ‘HERBERT WALLACE, TOrmer agen oc g

Railroad and Kanager Western Union Telegraph Company at R S
--Paradise, Texas, in 1933, died Decémber 15, 1941 1 at Ryan, o
- .akhhomg. ‘He 1s 'buried at acksonvine, rexas. ’

‘~

on __11/30/59 ot _Paradige, Toxes Date dictated _12/14/59

sy roer AlL BIC

This document contains neither recommendations nor concluaions of the FBI. 1t is the property of the FBf and s loaned to
your agency; it and its contents are not te be distributed outside your agency.
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e S R S S -——Date --o - _!1_]_8_59 e

\

" ARMON CRAWPGRD SHANNON,: Réute 1, Parause, Texas,

—---:——————advised ‘that he imew GEORGE BATES and GEORGE KELLY. He Btateda™—

‘E’“"’ e ““He Baid" that XELLY asked him "How wouléd you like to-make some

L |
-3

-that several days prior te BATES and KELLY bringing CHARLES
URSCHEL to his house on Route.l, Paradise, in July, 1933,
. GBORGE KELLY talked to him in the back yard of ‘the farm house,

£00d money?”  BHANNON said he agnswered that he would if he would '_.:

“""'not get into any trouble. He sald he gctually thought KELLY
- .was talking about storing some whiskey at the farm. . SHANNON . ..
‘said XELLY told him he would not get into any trouble, ‘but that -

SBHANNON would have to stay at the heule and wait for m.m, xmy,

1

anmou laid his tather and stepnother were in west

" %exas at that time, He maid en a Sunday in July, 1933, exact

date not recalled, after the return of his father and stepmother, -
KATHRYN KELLY came by his house and wanted to take his wife,
OLETA, and child with her to Ft. Worth to say & week or two,
SBHANNON stated prior to their leaving for Pt. Worth, KATHRYN ,
KELLY talked to him in a low voice, so that his wife could not '

/’hear, and told him QRERGE was coming and for him not to go

here, as "GEORGE nifht ecome any time", EXHAENON stated he
b ieved ‘this conversation took place on either the porch of

. the house or in the yard near the porech. He sald that KATHRYN -

KELLY then left wifh his wife and e¢hild for FPt. Worth, R He said
the nextinight GEORGE KELLY and GEORGE BATES brought a man to the
house and he later learned this person was CIIARLES URSCHEL. He
said that KELLY entered the house first and asked if there was

a bed oo which to put the man. He said that a second man then-
entered the room, He said this man was dressed in pajamas,
house shoes, and had tape over his eyes, SHANNON said that
BATE entered the house after the eecond man, who was URSCHEL,

‘SHANNON said that he prepared a bed for KELLY and
URSCHEL. He Baid at first he thought that URSCHEL was a drunk
person KELLY had brought to the house becasuse of the way URSOHEI.
was walking and being led; however, later he realiged that
GHEI. had his eyes taped.

BHANN(N said that about 30 minutes to an hour after

arriving at the house, BATES left the house.. . Be said KELLY sayed

at the_ house and gave the orders.

Interview wnh Jm..ﬂmmm . File # ? 7

on _11_1.0__59_« _Bnnaﬁiu,_ﬂ:ezas_ __ Date dictated _11_22..59_.__

oy soeciat acere — D - R A\ bIC

This documeat contains nelther recommendations nor conclusions of the FBI. It ts the property of the FB! and is loaned to
your agency; it and ils contenta are not te be distributed outside your agency.
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SHAHNQ{ 82id KELLY lert the tonouing maay evening, -

He said ‘that his father, R, G, SHANNGN, came to the house .and

KELLY told him to do. He said his father came to assist him

w e e _;;a:.a that KELLY had. thréatened his 1ife if he 0id not do what . -

~4n guarding YRBCHEL, - SHANNON said he does not recall KELLY . . - -
ﬁ.vmg his father %un He maid- that KELLY did give him,
GJ SHANHQI, .n tic putol. : ) ‘?3'.::-,

mumm advued hn'thor that ‘he was nrrested about
surmp ‘on the morning of August 12, 1933 at the farm. He aaid
this was about twelve days after fmscmn. was released Be uid :

ams BATES came to the hcuu and teok URSCHEL away .

SHANNON said the lrrutins ottioex-n took him to his

- father's house and his stepmother, GRA BHANNON, told him "ARMON
. lhut ycur dann mouth and don't toil o, S

them a dsmn thins ’

BHANNGN said at the time he was taken to his fathcr'sl
house, he saw a person known to him as TOM NC DQIALD, ' He said ~ . -
the officers asked him if he knew this person and SHANNCN said - -~
-he told them he knew him to be TOM MC . The offigers told -
him this man was HARVEY BAILEY, SHANNOGN said he told the officers
that this man was introduced to him by his stepmother, GRA
SHANNON, seome time during the prior month before ORA SHANNON went
to nest Texas., S8HANNON said he believes he saw BAILEY two or -
“"three times prior to their arrest. BHANNON said that he never
saw BAILEY with a machine gun and BAILEY was not around AIUGN
mrmm's house when URSCHEL was at the house, ' - .

SHANNON said just prior to "URSCHEL being releaaed SL ol
" KATHRYN came ‘to his house with same ice and food, .He sald shé . .
wanted to talk to R, G, S8HANNON. SHANNON said he did not hear .
" any of this convcrsation.. He said that his stepmother also
“brought some food to his house and put the food on the table., . -
He said he does not. recall if his stepmother saw UBSCHEL at .
that time, as ghe layed Just a teu ninutcs. . A .

'SHANNON advised that KELLY told him at the. begmmngl -
that he was first going to keep URSCHEL at KEATHRYN KELIY's -
srandm&bher's, {MU) COQLRMAN, house in Gklahoma, town not

Y

_recalled; however, Mrs, COLEMAN obJected, therercre URSCHKL‘

‘was taken to ARMON SHANNGN's house,
BHANNGN uid that ‘his father, R. 0, SHANNGN, died

”dn'Dec . 2the hospital at Bri exaB., . .=
He sal is presently and is
res; : TE exan, address n own.

A\\ b‘7c,
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" Date

N
\

~
A d

~ WORTH U, HARRIS, Post Office Box 904, Bridgeport,

Texas, advised that he was a rural mail earrier at Paradise,
o . Texas, Wise County, in July, 1933. He advised that he ;
=it —$'0811ed -the abduction ef -CHARLES WRSCHEL and -that he delivered

3 - .27 . & newspaper, bellieved to be the Ft, Worth 8tar Telegram, daily . ..

{ - -t oo -t0 the home ‘of R, @, SHANNOR, who resided on e rural route of "~
S SRR ,raradise, Texas at that time, “He stated he delivered newspapers -
¢ -~ .“r-. to the residence of BHANNON which néewspapers carripd the account

© Bf the kidnaping. -He advised he is now retired from the postal .

° service, having retired in 1940, and is presently 86 years old,
HARRIS advised that he has a serious heart ailment at the o
present time and 18 unable to travel, He stated, therefore, he
does not desire to testify in this matter in the event he should
be called upon to do so0, because of his health, ,

__laterview with __mm : .. — Fllo # ﬁr_vr—
on — 11=10-59 ot ___.Br.‘l.dgepnnt.,Jms— Date dictated —J.J.-J.ll-—§9—-——

st s - < —

This document contains neither rocommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FB! and is loaned to
your aggency; it and its contents are not to be distributed outeide your agency.
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home near Peradise, Texas, and. took her

) atatednhe was born

A -_‘* DA ban R S TF f‘ . i = ey e e

adv.taod during the summer or 1933, date .
KELLY came mlone to her father's . i R
AULINE FRYE and ?’a e
OLETA SHANNGN to Ft. Worth, Tefas. B21d she does not T
recall the details of this trip as . planned the trip or
ﬁany person discussing the trip, prior to their departure,

saidiahe cannot now recall OI.EI‘A\SHAHNM tald.ng her baby
8 trip,

mtﬂt“ed 1t was not uncanmon for her and KATHRYN = ~
Ylg da » PAULINE FRYE, to visit KATHRYN KELLY's house

4n M. ¥Wo or several days at a time during the summer months.
However, said, she cannot recall OLETA SHANNON, ARMON :
SHANNGN!s

e, as ever having sisited KATHRYN KELLY'a home in ‘f;'
. Rorth prior to the above-nentioned tri.p. .

P )

v

) “ aaid she cannot now recall the return wp .'-
'rran Ft, Wor © Paradise, Texas but seems to recall she .- .. =

remained in Pt, ¥Worth abo eks "more or less" before
returning to Paradise. m said she cennot now recall
who was at KATHRYN KELL Pt. Worth during thelr visit
and cannot pecall KATHRYN leaving the house during her visit,

o Maald she 414 not know anything sbout the
URSCHEL ping and did not read anything about it in any . -
newspaper. Bhe stated she was 13 years of age in 1933, ‘8he -
sald further she was at her father's house near Paradise, Texas,
on the morning her father, her stepmother, ORA SHANNGN, ARMON
BHANNGN, and HARVEY BAILEY were arrested. ‘She sald that she did
not know at that time why shepe persons were being arrested
because her father and stepmother would net tell her anything -
ucegt for her not to worry. 8he said it was later in the day .

e following day that scme person, name not recalled, told
her a:oxét the kidnaping and wby her father and the other persons wt
arrested,

-

on

12-4-59 Pt. Worth, Texas 12-4-59

at

by spocet acene S

Date dictated

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FB1. It is the property of the FBl and is loaned to
your agency; it and its coentents are not to be distributed outside. your agency.
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- mstafed that as she recalls HARZRY BAILEY
came to hey" house a gshort time before he was arrested;-

4 i-eezom2 Wowever, -she sannot ‘recall how"long he had béen at the house., ™
T

‘Bhe Bald that BATLEY had been to her home several different . .0
-~-° :times and she knew him as BAILERY, - .. . - . '

L 'm.sia‘she‘;o&a“u willing to testify in
Court in ¢t . 8he would be called upon to de go0. -

ALV



o (; )
. FD-302 Rev.33:80) . FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

iy . INTERVIEW REPORT )

Date 11-18-59 |

haan o ————— — ——

v j
A

S '--mwhﬁ fleri, advised @ Bearch bf the
death recor as with the offlice does not ref

S LRET o ernins BHENNGH was not filed.

death certificate fiied concerning R. €. 8

ptated 1t was probably an oversight. that a neath cert: cate . - -

- e e surmma o -

Interview with _- ‘ Fite # T=7

on — 11-10-5Qat — Pt _Worth, Texas — Dote dictated _111laS9

o soucit e (R Al BIC

It is the property of the FBl and ts loaned to

This document containe neither recommendations nor conclusions of the FBI.
yout agency; it and its contents are not to be distributed outaide your agency.
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_UNITED STATES Gco’ }.RNMENT

"“'“Men’lomnd’um T

T TR T T EAC, " DALLAS (77) T R - R

S mm_:__u—;:__;.; ”“*‘“_"F‘i_.‘z'?"”

r T N P T

pon T Gpuon xeiny mames; B AL . ST
o . . CHARLES P, WRSCHEL - vzom( PR P
XIDNAPDNG :

The following notarized ltatun.ént ‘from BERT E,
EAWKINS, owner, Hawkins JFuneral Hame, Bridgepor:, Texes, was
obtaix&gd concernins the death and burial of ROBERT GREEN
SHANNON: - .

"To Who_ this may conoex_-n:

_ "That Robert Green Shannon did die on December 25, 1956
in the Bridgeport Hospital snd was burried in the’
. Cottondale Cemetary on December 26, 1956 in Wise Ceunty,
’{;xaa. Sut records show that he vas born November 12, -
770 \

"I, Bert E., Hawkins being the funeral director that was
in charge of Mr. R. @G. Bhannon at the time that he died and
until the time he was burried, :

. . "Yours truly, ‘ L
" /s/ Bert E. Hawkins
Bert E. Hawkins
Hawkins Funeral Home

*Before me, the undersigned, a Notary Public, /8/ Thamas
Hays in and for said County, Texas, on this day personally
appeared Bert E, Hawkins known to me to be the person whose
.name 18 subscribed to the foregoing instrument.

*/s/ Themas Hays

Notary Public in and for Wise,
Ccmnty, Texas"
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A review of said file reflécts the
rtinent to captioned matter,

Mug photo of HARVEY J, BAILEY dated August 24, 1933
FBI Identification Record #312470 dated September 19, 193
reflecting arrests on August 12, 1933 and fingerprinted

‘ following which
pe -

Dallas Police Pepartment .
Following photographs and negatives: -
Rear view of

A,
"B,
c.
D.

ON S8HANNON'as house,
) August 12, 1933,

oom Of ARMON {'8 house, Paradise,
Photo by Auvgust 12, 1
ARMON SHA ome, Photo by

August 12, 1933,

Photo by

Texas,
Room

showing cer used -
from ROBERT SHANNON's
»Photo-by

age at ROBERT SBHANNON's home

,go transfer CHARLES ¥, URSCHEL

o ARMON SHANNON's home.
August 12, 1933,
ew of ARMON SHANNON's
(Wise County)Texas, where C
held, Photo by

Weapons taken

arrest show Thompson sub:machin
straight clin? und ' -

home in Paradise
F,. URSGHEL was

August 12, 1933.

at time of

] gun with
round drum clip, ,351 sutomatic

rifle, two .45 automatic pistols, Photo hss

stamped on back “Herry Bennett Commercisl Ph he
2108 McKinney Avenue, Dallas, Texas. Photograp

Bedroom in ARMON SHANNON's home at Paradise, Texss, '
: URSCHEL wae held prisoner., Photo

G.

R.G. SHANNON's hame whepe . §
erréded August 12, 1933, —ATVEY J. BAILEY was

Rear_ylew of ARMON HANNON'S home ‘talrer '
QR .02, Ao home taicen vy QI
| ' AW\ bIC

_ K.
1.

-
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(8) Memo in file listing the following who participated

in the Paradise, Texas arrest of kidnapers;

L T so gl WRATHERFORD - Petective,—Fort Worth Police Pepartment; .-
S - : ‘etcettve. Fort Worth Police Pepartment;

| petective, Port Worth Police Pepartmen

petective Fort Worth Police Pepartment; -

PDetective Pallas Police Department; :

Petective Pallas Police Pepartmenty - " -

Petective Pallas Police Pepartment; o
Petective Pallas Police Pepartment;

puty Sheriff, Oklahoma City, Oklahoma; .

Department of Justice, 8an Antonlo, Texas;

Pepartment of Justice, San Antonlo, Texas)

rtoent of Justice

Ppepartment of Justice, pallas, Texas, -

(5) - ° Sewspaper elippings in file reflect article from.

~ "pallas Merning News" dateline Oklahoma City, -

- - Qoteber T SAP) reflecting sentencing of BATES, BAILEY
'‘and SHANNON, end others, and states, "All of £hose
sentenced received the pronouncement of the court
stoicilly, Mrs. Kelley stered at the judge icily as
she hesrd her mother sentenced, -but she appeared on
the verge of tears, Nrs. Shannon &nd her husband
whose sonviction will be appesled appeared dumb
founded when Judge Vaught, his deliberate words

c2ught by sound newsreel qugement, told the middle- |
ged Yarmers ey must spen e rest of their natural

life in @ Pederel prison. " Accampanying this article
is a photograph captiomdd "Urschel Kidnapers are
Sentenced in Oklahome City" and reflects a court
room scene of the sentencing during court session which
states, "This photo was taken Saturday by the Associated
Press in the Federal Courtroom in Oklahoma City and
was received by the "Ballas Norning News" through
courtesy of the American Airways. 8Standing left to
right are the URSCHRL kidnapers, ALBERT BATES, HARVEY

- BRILEY, ARMON SHANNON, ‘R.G, SHANNON and Nrs. R.G.

. ‘SHANNON 21l received life terms, except ARMON wh o
was given & ten year suspended sentence,” : =

Article in the Oklehoma News dated September 18, 19;}
entitled "Here is Story of Kidneping ¥rial in Detal

by NOEL HOUSTON, reports blow by blow description

of the first helf day of triasl during time Jury plcked,
geme reflects armed guards and taking ef flash picture.
Article "pallas Morning.Mews" Dallas, Texas, September
29, 1933, .dateline Oklehoma City, 9-28. (AP) reflects

AP photo of ARMON SHANNON on witness stand.

Al B1C

<
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| TO0 3 DIRECTOR, FBI (7-115) \: rt->_A'.l‘B: 12/2},/59, B

! FROM

SAC, KANSAS CITY (7-8)

K
- o

- GEORGE KELLY BARNES, aka;
. Bt Al -

"CHARLES F. URSCHEL - VICTIM
KIDNAPING :
00: OKLAHOMA CITY

Re Kansas City letter to Bureau 10/19/59.

A review of the records of the U, S, Penitentiary, -

Leavenworth, Kansas made e b W
Mto SA on concerning
LEY, reflects at .a memorandum from the U, S.

Board of Parole to the Warden, U. S. Penitentiary, Leavenworth
dated December 8, 1959 was received concerning the progress
report submitted September 19, 1959. The memorandum reflected
the Board had reviewed the entire record of BAILEY and stated
that "it does not find sufficient justification for change

in the parole status, at least at this time".

Kansas City Office will continue to follow this

matter and advise the Bureau of any change in the status of
BAILEY at the institution.

A

@Bureau (7- 115)
1-Oklahoma City (7-6)
2-Kansas City (7-8)

Al BIC ”"a’

REC- 73 /N (Q // 7

7 DEIC 28 1359

3‘;*5‘5\” ,/.l\ @
6°DEC 31 1259

£X-135
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. DIRECTOR FBI (7-115) - DATE: ;/6/60

TO
FROM )yc/ KANSAS CITY (7-8)

supject: GEORGE KELLY BARNES, aka;
ET AL' - * ‘
CHARLES F, URSCHEL - VICTIM
KIDNAPING -

00; Oklahoma City .
Re Kansas City letter to Director 12/21/59.

Review of the records Leavenworth,
Kansas, made available by to
SA on cember 30, 1 rerlec at a

letter dated rom the U, S. Board of Parole to the
Warden, U. S. Penitentiary, Leavenworth, was received concerning
BAILEY. The letter made reference to the Progress Report dated
September, 1959 concerning BAILEY and stated in part, 'This
refers to your recent communication relative to consideration

of parole of the prisoner named above. The Board has reviewed
the entire record, giving special consideration to the informa-
tion submitted, however, it does not find sufficient justifica-
tion for change in the parole status, at least at this time.”

Kansas City will continue to follow this matter and advise
the Bureau of any change in status.

\\2 - Bureau.

2 = Oklahoma City (7-6) : -
1l - Kansas City “/;Zzéi——*”'

JAN 8 1830
- s

%*\\ ki?C:d "'“-‘:uu:hpgm_f
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.._| Jnnlﬂchvo Period _ _ |

~

OfoectOrigia _ == | Date __._

— — ... Reporting Office

" ___ATBUQUERQUE | OKLAHOMA CITY 1/19/60 12/23/59 - 1/11/60
. TITLE OF CASE Report made by Typed By:
--«_-L__.:...ssonsz_mmy mms, Aka 3.
: / " ET AL; 7 "CHABACTER OF CASE
CHARI.'ES ‘E‘. URSCBEL“ VIC‘I‘IM - R T s - s
e ST KIDNAPING

e

nsmxéncx :

Report of SA dated 10/28/59 at Oklahoma City.
Dallas airtel to Albuquerque dated 12/9/59.

'_-_ RUC -

A\l lo'lc; /.

A 2 - A% -

COVER PAGE
Speclal Agent
In Charge

Do not writs in spcces below

o

@- Bureau (7-115)
4 - Oklahoma City :
(2 -'UsA, Oklahoma City)

1 - Albuquerque (7-120)

/i H—

7]

Re/7

L I ]

t8 JAN 211360 .
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Dae . 1/19/60

Copyt: = 2 = USA, Oklahoma City . .

© PleNoember  pn 7.120 . . 0 . L) S
Tile GEBORGE KELLY BARNES, Aka.; ET AL;
CHARLES F. URSCHEL - VICTIM

Character: KIDNAPING

s”"ﬁ“ Silver City,

Witness
N.M., recalls that he

en URSCHEL was kidnaped in 7/33.
in a garage at the COLEMAN home and seeing a red
Chevrolet. States met a big man at COLEMAN farm

who he recalls as being GERORGE KELLY., Recalls family
dinner at COLEMANS' residence but has only a vague
recollection of conversation.

= RUC =

An GiC-

DETAILS:

This document contalns neither recommendations nor conclusions of any kind. 1t Is the property of the FBI, and Is @ loan to your ageacy)
## and/or its contents ore not to be distributed outside your agency. 15t ero
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Date — 3

)
N

m htorvtond at the Safety ——

: Lane Gara, reet, Deming, New Mexico, at
related that he resides uq
y, New loxico, and is cnployed as a mechanic

R "i-‘-"-““ Be Inxoty lane “Garm." TR T T T L e TR
mtatod that he was tor-orly tm Colom, -
. Toxas, an came to Silver City, New Mexico, from . -~ 7
., 'Nonahans, Texas, in January, 1951. He related that he was’ o e
o ntnou and testified in &h.hon. ctty, &hhm, in tho Lo
l!rlchol Kidnapping Can. I

rohted that ke nd re "Jjust
bumning e country” since they were young fellows
around 18308 and the eountry’ m in a depression and they ‘

were unable to find any work, BHe stated that the two of
the re visiting 4in July of 1833 at
* Ee related that one of ¢t

8 he and that

last names were lated that one of

resided in Aliher, ‘Gklahoma, Or at a farm mear Asher

ke believed that the Hnro the pecple who lived on
ever

the fara mear Asher e was not sure, He related -
that the other lived at Btratford,
Okklahoma, and t ov names who lived
on the farm pear Btratford were the NS,

* stated that he ¥
the two o n visited with
Asher and Btratford, Oklahoma area,

that during the time they were visiting with @
URSCHEL was ki.dupped and he believed it was

City.
rehted that on an unrecalled day in July,
1o, v T ez, R -
acr an old

the name of COLEMAN, that he
garage vhere had been keoping a model T Pord
-+ touring car, .- a @ recalled that this Ford had
" been parked in Iront of COLEMANS instead of the garage where

it was usually kept for a couple of days and that when he
peeked through the crack in the garage he observed a maroon

Pepr— 1 Fie § _AQ 1-130

eall bhow long -

on /29/59 at Deming, N.M. " Date dictated 12/29/59
oo v R —— Al 5TC
Thls document contains neither recommendations not conclustons of the FBI. It (s the property of the FBI and is loaned to

your agency; it and {ts contents are not lo be diastributed ocutside your agency.
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DAY -~ adrwn v Tact ._\.;-.-..4;—‘

"l4cense plates
intervievw
this maroon

believes he asked
3 to his recollect

R "7 to the other
PRSI days there.

July of 1

S a. holday of some xind

NSRSy e

<

< - Chevrolet and believed that it ha.d wire ‘heoh nth -pu'e LN
T "I on the side, He was unable to recall the year but stated it ="
o ‘was very new and he believed it to be around a 1031 er 1932 - -
':-.i.‘-'.--_nodel. 1At this point he advised he was umsble to recall the - ./
: this car, however, subsequently during the S
advised tlut it m his recollection that
evrolet bore out of -t§te license phtos hnt
he was mublo to recall the ltuto of muo. _

advhed tlut ho don

~ car at that time, B

—ME -
3

Sl it Doty wetmnnia. §

e S

111 ttm of pecking

observing the car he

some questions about ‘:he

where they would then spend a few -
hat he recalls that sometime during
July, date nnrocn.llod, that be met a big man at the COLENAN
farm in Cklahoma who he recalls as being GEORGE KELLY, It
was his recollection at the time he met KELLY, KELLY was in .
the COLEMAN house and made some comment

wepather was and that afterwards he,
who this person was and it
ater told him that that fellow ns GEORGE KELLY,
- - mmd thn.t he roca.lls that sometime 1n .
t°date unknown the COLEMANS had a large number

ot pe tﬁle over for a dinner and that it was his recotlection
. is was either to co].obrato soneone's birthday or was

" O 22 years of and that o
ey pend first a few days at ome ot#
and then would walk the six or seven miles ween e Iarms

ut hov hot the -
then asked H
8 belief that ime

-
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- ‘.M‘..?_'.’f‘."rﬁmzw«t_- » £ .-, - - co -‘.‘H‘":‘-.",. _- - --__--_:.,_-.:.;-_.v ;_“,_.‘ e

- Y e uhtod tlut io dooc rmnber tlut there ns RN

. agnito a 1arge number of pooplo at this gatheriag and that he

" believed that they had served the dimner both in the COLEMAN .-
honu and out on the lawn, Ke advised that hé believes that - .7 ;
- GBORGE KELLY was ene of those present at this dinner as well - .
. RS & woman whom he recalls as KATHRYN (LNU) but who was with
GEORGE KELLY lnd 'ho: he bouovod was related to the COLEMANS,

o ltatad tln.t ho m nuble to recall tke jist

T o uy conversation vhich took place at this dinner and that’
although the name GEORGE BATES was familiar to him he was

unable to recall whether or mot BATES was at this dinner and .
also referr TES as ®ither GEORGE BATES or GEORGE "BAILEY", -
. {phonetic), that he was not familiar with the B
‘name GEORGE D. . was asked vhether he recalled if ol

- there was any mention e at this dinner by anyone concerning ’
any relative being in a hospital or old persons home or u.nitu'iun :
‘or aaything to that sffect and whether or not ‘there was any R
mention made as to obtasining any money.,

o e —.—at this time {repiied that ke was unable to
recall any such mention of these matters, however, subsequently
in the interview he advised that he was able to recall that
-one of the persons present, however, he was unable to recall
the identity of who, did make a statement which he believed
e o it tect that gne Of ther bad amotner" vho eas o i =
dn either a hospital or a sanitarium somewhere in Texas d

?Aﬂ person hoped to obtain some money to help the gth'er.

tated, however, that he was unable to recall anyone

e any statement to the effect that there was likely to be

or was ging to be a person or man or woman who would be kidnpped
in Cklahoma City oither the night .0f the dinner or :ln the very
‘near tuture. S )

U et -lu'ther udv!.ued thut he was mbla to .recall ’
= . :nything concerning the maroon Chevrolet which he believed
. bore out of state license plates except that it was parked
in COLEMANS garage. He advised that never at any time did he
' see anyone drive this car either into or out of the garage
‘and that if he ever mnde mny statement about who owned the

car he feels t have been based on information furanished
to him by t a later date.

Al BiC

o e 2 Loy
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. OIL FIELD SUPPLIES :

e e ,
Tulsa 3, Oklahoma : »

- - _. 1302 Philtower Building .- - ---

January 11, 1960

Mr. J. Edgar Hoover, Director
Federal Bureau of Investigation R
Washington, D. C.

L 2

Dear Mr. Hoover: -.

"’a esterday I h 0 ant visit withlD
J and of Oklshoma City.
Y was delighted to learn that the transcript
and exhibits of the Kelly trial, which were nowhere to
be found during preparation of the trials at Oklahoma

City and Denver, had been found.

I think it was an unusually fine jobF s
did in going through the records of Court Heporter >;<
and digging out the notes of the origipsh trial. Dj

!a! ! orgé!\been available at the trial of Kath elly
and

e hannon I don't believe Judge Wallace could 3'})
-7 " have made the decision he did. :
I shall be available to render any evidence or /X/

assistance I can as the case progresses toward a close.

\»&@Z

Most sincerely,

E. E. KL

. All b—](/ REC- 68
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Ojﬁce Mey, ‘i-édum . UNITED ST ‘OVERNMENT

DIRECTOR, FBI (7-~115) pATE: 1/29/60

: ‘y SAC, WFO (7-19)

GEORGE KELLY BARNES, aka
Charles F, Urschel - VICTIM
KIDNAPING

ReWFOlet to the Director 12/16/59.

On 1/25/60, check of USSC Docket No. 321
Miscellaneous of the October, 1959, term, failed to
reflect that any action has been taken by the USSC
in this matter.

For the information of the Bureau, and the
Oklahoma City Division, the USSC will be in recess
from 1/25/60, until 2/23/60,

The WFO will maintain contact with the USSC
in this matter.

P,

g}- Bureau

@ e City (7-6) 7(/
1 - WFO
W :
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